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Jest porozumienie

Wójt gminy Prażmów podkreślił, że bardzo się cieszy, że doszło do tego  
porozumienia oraz że spółka Nitro-Chem S.A. w sposób profesjonalny podeszła 
do problemu
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W większości gmin powiatu 
piaseczyńskiego wybory 
do Sejmu wygrała Koalicja 
Obywatelska. Do urn poszła 
zdecydowana większość 
uprawnionych do głosowania 
mieszkańców, a największą 
frekwencję odnotowano  
w gminie Lesznowola. 

T o, co wydarzyło się w niedzielę, 
przeszło najśmielsze oczekiwania 

optymistów prognozujących wysoką 
frekwencję. 

Kosmiczna frekwencja  
i triumf Koalicji Obywatelskiej

Wyniki głosowania w wyborach do Sejmu 2023: 
powiat piaseczyński dokończenie na str. 2

\\\ PRAŻMÓW
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Drodzy sąsiedzi, mieszkanki i mieszkańcy
powiatu piaseczyńskiego!
Dzięki Waszym głosom zostałem wybrany posłem, 
reprezentantem ziemi piaseczyńskiej w Parlamencie.
To wielki zaszczyt, odpowiedzialność i zobowiązanie, 
za które serdecznie Wam dziękuję.

Do lokali wyborczych ustawiały się ko-
lejki, niektórzy mieszkańcy musieli od-
stać w nich nawet kilka godzin. Tak było 
m.in. w Konstancinie-Jeziornie, gdzie 
głosowano jeszcze grubo po godz. 22.

\\\  Większość  
mieszkańców skorzystała  
z prawa wyborczego

W skali kraju frekwencja była naj-
wyższa w historii III RP i pobiła rekord 
z 1989 roku, kiedy to Polki i Polacy po-
żegnali komunizm, co wpłynęło na jego 
upadek także w innych krajach Europy. 

Wówczas w I turze wyborów kontrak-
towych do Sejmu padł rekord – do urn 
poszło 62,7 proc. wyborców. W zakoń-
czonych właśnie wyborach w Polsce 
odnotowano frekwencję na poziomie 
74,38% do Sejmu i 74,31% do Senatu, 
ale w powiecie piaseczyńskim była ona 
znacznie wyższa. 

Frekwencja w całym powiecie 
wyniosła bowiem 83,63% do Sejmu i 
83,58% do Senatu. Przed czterema laty 
kształtowała się na poziomie 72,79%. 
W tegorocznych wyborach parlamen-
tarnych najwyższa była w gminie Lesz-
nowola, tak jak cztery lata temu, gdzie 
do urn poszło 77,54% (Sejm) i 77,62% 
(Senat). Teraz mieszkańców tej gminy, 
którzy skorzystali z prawa wyborczego, 

było jeszcze więcej - 87,37% i 87,33% 
(kolejno Sejm i Senat). We wszystkich 
gminach powiatu, z wyjątkiem Góry 
Kalwarii, frekwencja przekroczyła 
80%.  

\\\  Wygrana KO  
i Trzeciej Drogi

W większości gmin powiatu piase-
czyńskiego wybory do Sejmu wygrał 

Koalicyjny Komitet Wyborczy Koalicja 
Obywatelska PO. N IPL Zieloni, podob-
nie jak w całym okręgu wyborczym nr 
20. W wyborach do Senatu w gminach 
powiatu piaseczyńskiego i okręgu se-
nackim nr 41 triumfował natomiast 
KKW Trzecia Droga Polska 2050 Szy-
mona Hołowni – Polskie Stronnictwo 
Ludowe.

Anna Żuber

Kosmiczna frekwencja  
i triumf Koalicji Obywatelskiej

Frekwencja  
w całym powiecie 
wyniosła 83,63%  

do Sejmu i 83,58%  
do Senatu

We wszystkich gminach powiatu,  
z wyjątkiem Góry Kalwarii,  
frekwencja przekroczyła 80%

Wyniki głosowania w wyborach do Sejmu 2023: Konstancin Jeziorna

Wyniki głosowania w wyborach do Sejmu 2023: Piaseczno

Wyniki głosowania w wyborach do Sejmu 2023: Góra Kalwaria

Wyniki głosowania w wyborach do Sejmu 2023: Lesznowola

Wyniki głosowania w wyborach do Sejmu 2023: Prażmów

Wyniki głosowania w wyborach do Sejmu 2023: Tarczyn
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\\\ PRAŻMÓW 

W piątek gmina Prażmów 
zawarła porozumienie  
ze spółką Nitro-Chem S.A.  
w sprawie usunięcia 
toksycznych odpadów  
z nielegalnego składowiska 
na jednej z posesji w Nowym 
Prażmowie. Obie strony 
potwierdziły, że dzięki tej 
współpracy, odpady nie 
tylko zostaną odpowiednio 
zagospodarowane, ale także 
przyczynią się do poprawy 
jakości życia mieszkańców  
i oczyszczenia terenu.

P orozumienie zawarte przez Ra-
fała Mendlika, członka zarządu, 

dyrektora ds. produkcji „Nitro-Chem” 
S.A. z wójtem Prażmowa Janem Ada-

mem Dąbkiem gwarantuje gotowość 
spółki do pokrycia kosztów zagospo-
darowanych odpadów, których doku-
mentacja wskazuje, że pochodzą one 
z „Nitro-Chem” S.A. Zobowiązanie 
wskazuje, że przejęcie mauzerów z 
niebezpieczną zawartością będzie 
miało miejsce w momencie ich wy-
wozu przez gminę i  przekazania ich  
do utylizacji.

– Jesteśmy przekonani, że nasze 
działania w obszarze społecznej od-
powiedzialności biznesu spotkają się z 
podobnym zaangażowaniem ze strony 
innych podmiotów. Wspólnie z wójtem 
gminy Prażmów działamy w imię in-
teresu społecznego i dobra mieszkań-
ców – mówił Rafał Mendlik, członek 
zarządu, dyrektor ds. Produkcji „Nitro-
-Chem” S.A.

Wójt podkreślił, że bardzo się cie-
szy, że doszło do tego porozumienia 
oraz że spółka Nitro-Chem S.A. w spo-

sób profesjonalny podeszła do proble-
mu niebezpiecznych odpadów znajdu-
jących się w Nowym Prażmowie. 

– To bardzo duży krok w kierunku 
uprzątnięcia niebezpiecznych odpa-
dów, nielegalnie przywiezionych na 
teren naszej gminy. Mam nadzieję, że 
w najbliższym czasie dostanę potwier-
dzenie zabezpieczenia kolejnych środ-
ków na utylizację odpadów w Nowym 
Prażmowie i mieszkańcy będą mogli 
w końcu spać spokojnie – mówił Jan 
Adam Dąbek.

Na 20 października zwołano sesję 
rady gminy. Jednym z punktów porząd-
ku obrad będzie uchwała w sprawie 
zaciągnięcia pożyczki długoterminowej 
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Warszawie. Jak zagłosują tym razem 
radni? Będziemy informować.

Katarzyna Kowalska

Jest porozumienie

\\\ DOBIESZ 

Jest to jedno z najbardziej 
niebezpiecznych skrzyżowań 
w gminie Góra Kalwaria.  
Na przełomie września  
i października doszło w tym 
miejscu do dwóch bardzo 
niebezpiecznych wypadków. 
Tak naprawdę, nie ma 
miesiąca, żeby coś się  
na skrzyżowaniu 
Mazowieckiej i Leśnej  
nie wydarzyło. 

S yreny słychać w Baniosze, Tomi-
cach, Wojciechowicach, a nawet 

Sierzchowie i już wszyscy wiedzą wy-
padek na skrzyżowaniu w Dobieszu.

– Czego ja tutaj nie widziałem. Takie 
zwykłe kolizje to prawie codzienność, 
ale tutaj jeździ także bardzo dużo rowe-
rzystów. Dla nich i dla nas pieszych to 
jest dopiero wyzwanie, choćby przejść 
na drugą stronę ulicy. Tutaj ludzie nie 
mają umiaru, znaki ograniczające pręd-

kość nic dla nich nie znaczą – mówi Jan 
mieszkaniec miejscowości. 

Pod koniec września starosta pia-
seczyński Ksawery Gut poinformował 
o przygotowaniach do budowy ronda 
w Dobieszu, właśnie na wspomnia-
nym skrzyżowaniu Leśnej i i Mazo-
wieckiej. Informacja ucieszyła zarów-
no mieszkańców, jak i gospodarzy  
gminy. 

– Zdecydowanie na wspomnianym 
skrzyżowaniu w Dobieszu budowa ron-
da jest potrzebna. To jedno z najniebez-
pieczniejszych skrzyżowań w naszej 
gminie. Dochodzi na nim do licznych 
wypadków. Wynikających między in-
nymi z ograniczonej widoczności dla 
wyjeżdżających z dróg podporządko-
wanych oraz zbyt dużej prędkości roz-
wijanej przez samochody na głównej 
ulicy Mazowieckiej mimo obowiązywa-
nia na niej ograniczenia prędkości do 
40 km/h – komentuje Piotr Chmielew-
ski rzecznik prasowy ratusza w Górze 
Kalwarii. 

Kiedy rozpocznie się przebudowa 
skrzyżowania dróg łączących Dobiesz, 
Wojciechowice i Sierzchów z drogą kra-
jową tego jeszcze nie wiadomo. Sama 
procedura kompletowania dokumen-
tacji zapewne zabierze dużo czasu. Na-
leży uzbroić się w cierpliwość. 

Tekst i zdjęcia 
Katarzyna Kowalska

\\\ NOWA WOLA 

Od dziś (środa 18 
października) zamknięty 
będzie odcinek ulicy 
Krasickiego od Postępu  
do Kieleckiej. 

S tarostwo powiatowe rozpoczęło 
przebudowę ulicy Krasickiego pod 

koniec kwietnia tego roku. Przed inwe-
storem i wykonawcą robót kolejny etap 
prac, w związku, z którym wystąpią po-
ważne utrudnienia. 

Od środy 18 października do sobo-
ty 21 października włącznie w godzi-
nach od 7.30 do 18.00 firma FAL-BRUK 
planuje całkowite zamknięcie ww. ulicy 
na odcinku od ulicy Postępu do ulicy 
Kieleckiej. Oznacza to, że uniemożli-
wiony będzie wjazd i wyjazd z posesji 
zlokalizowanych na wspomnianym 
fragmencie oraz wjazd i wyjazd z ulic 
poprzecznych i parkingów.

Urząd apeluje, aby nie zostawiać 
pojazdów w pasie drogowym w wyżej 
wymienionym czasie. 

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Nareszcie będzie 
bezpieczniej 

Dziś zamknięcie 
kolejnego odcinka 
ul. Krasickiego

Pod koniec września starosta piaseczyński Ksawery Gut poinformował  
o przygotowaniach do budowy ronda w Dobieszu

To jest jedno z najbardziej niebezpiecznych skrzyżowań w gminie Góra  
Kalwaria

Starostwo powiatowe rozpoczęło przebudowę ulicy Krasickiego pod koniec 
kwietnia tego roku i realizuje remont trzykilometrowego odcinka etapami



4 NR 451 (11) 18 PAŹDZIERNIKA 2023 AKTUALNOŚCI

\\\ PIASECZNO/JULIANÓW 

Rząd nie przyznał dotacji  
z Polskiego Ładu na budowę 
szkoły w Julianowie. Nowa 
placówka jest bardzo 
potrzebna zarówno 
młodym mieszkańcom tej 
miejscowości, jak i uczniom 
pękającej w szwach szkoły  
w Józefosławiu. 

W wyniku zmian podatkowych 
gmina Piaseczno, mimo wzro-

stu liczby mieszkańców, notuje coraz 
niższe dochody z PIT. W skali roku to 
kilkadziesiąt milionów złotych. – Nie-
stety dotacje z programu rządowego 
nie pokrywają zmniejszonych wpły-
wów z PIT. Przede wszystkim dotacje 
mają charakter nieco przypadkowy – 
nigdy nie wiemy, czy i na które ze zgło-
szonych zadań dofinansowanie zosta-
nie przyznane – tłumaczył na jednej z 
sesji rady miejskiej burmistrz Daniel 
Putkiewicz. – Nie możemy planować 
wydatków i inwestycji w oparciu o 
spodziewane dochody. Co więcej, przy 
drastycznie rosnących kosztach utrzy-
mania gminy, w tym nowych inwestycji 
po ich zrealizowaniu, a jednocześnie 
utraconych dochodach, mimo stałego 
wzrostu liczby mieszkańców, stajemy 
przed wyzwaniem już nie tylko zna-
lezienia środków na inwestycje, ale 
również pokrycia kosztów bieżącego 
utrzymania gminy – dodał.

W jednej z wypowiedzi burmistrz 
stwierdził, że „pomoc” rządowa jest 
dla gminy jak kroplówka. W ostatnim 
czasie władze Piaseczna liczyły jednak 
na dofinansowanie z Polskiego Ładu 
priorytetowej dla niej inwestycji, a mia-
nowicie budowy szkoły w Julianowie. 

\\\  Dostaliśmy zero 
– Niestety z uwagi na reformy po-

datkowe, ograniczone dochody z PIT i 
rosnące wydatki, nie stać nas na reali-
zację tej inwestycji. Musieliśmy prosić o 
wsparcie rząd. Wysłaliśmy odpowiedni 
wniosek, wysłaliśmy pismo do premie-
ra. Ile dostaliśmy na budowę szkoły? 
Zero – poinformował w tym tygodniu 
burmistrz miasta i gminy Piaseczno. 

Z danych referatu pozyskiwania 
funduszy zewnętrznych Urzędu Mia-
sta i Gminy Piaseczno wynika, że gros 
wniosków o dofinansowanie rządowe 
tego samorządu wsparcia nie otrzymu-
je. Jeśli chodzi o nową szkołę w Juliano-
wie, to miasto starało się o 30 mln zł z 
Polskiego Ładu, co stanowiłoby jedynie 
28% kosztów związanych z inwestycją, 
której realizacja pochłonie prawdopo-
dobnie ponad 100 mln zł. Odrzucono 
także wnioski urzędników z Piaseczna 
o pieniądze na takie inwestycje jak mo-
dernizacja zespołu budynków kolejki 
wąskotorowej wraz z zagospodarowa-

niem terenu (3,5 mln zł), ratowanie za-
bytkowego budynku „Domu Zośki” (3,5 
mln zł), czy modernizację historyczne-
go ratusza przy Placu Piłsudskiego 1 w 
Piasecznie (2 mln zł). Gmina Piaseczno 
nie otrzymała także wsparcia finanso-
wego na budowę basenu przy ul. Chy-
liczkowskiej (51 mln zł), o co starała 
się dwukrotnie, ani na budowę kanali-
zacji sanitarnej i sieci wodociągowej w 
miejscowościach Pęchery, Grochowa, 
Bogatki czy poprawę bezpieczeństwa 
na drogach wokół szkoły w Złotokłosie. 
Odrzucono też wniosek o dofinanso-
wanie budowy ul. Traktowej łączącej 
miejscowości Mieszkowo, Karolin i 
Głosków.

\\\  Miliony dla Otwocka
Dla porównania blisko 80 mln 

zł dofinansowania z rządowego pro-
gramu przyznano miastu Otwock na 
ogromny kompleks basenowy, choć 
określenie to nie oddaje skali inwesty-
cji. Powstanie tam bowiem znacznie 
więcej niż 8-torowy basen, tory do na-
uki pływania, basen rekreacyjny i do 
relaksu z masażem oraz brodziki dla 
dzieci. Przewidziano również kompleks 
saun, a także groty: żywiołów, solną, 
lodową oraz brodziki z lodowatą wodą, 
trzy jacuzzi, wodny plac zabaw, zjeż-
dżalnię, ruską banię i basen zewnętrz-
ny. W kompleksie basenowym będzie 
także podziemna strzelnica sportowa, 
hala widowiskowo-sportowa, w której 
zaplanowano: wielofunkcyjną, składa-
ną trybunę ze ścianą wspinaczkową, 
klubem fitness i zapleczem, salą do 
akrobatyki, aerobiku, dwa boiska do 
squasha, siłownię i kręgielnię. Obiekty 
sportowe będą połączone zadaszonym 
holem. 

Ponadto Otwock będzie także robił 
odwierty geotermalne, gdyż chce się 
rozwijać w kierunku miasta rekreacyj-
nego i uzdrowiskowego. Z Polskiego 
Ładu otrzymał na ten cel 11,4 mln zł, 

a więc większość sumy, niezbędnej na 
to zadanie warte ok. 13 mln zł. To tylko 
wybrane inwestycje, na które Otwock 
otrzymał od rządu środki. Dlaczego w 
warszawskim obwarzanku dochodzi 
do takich dysproporcji w rozdzielaniu 
rządowych funduszy? Prezydentem Ot-
wocka jest Jarosław Margielski zwią-
zany z partią rządzącą, a Piaseczno ma 
władze związane z PO. Może po wy-
borach, fundusze będą przyznawane 
sprawiedliwie. 

\\\  Samorządy ograbione
Przeciwko niesprawiedliwemu 

podziałowi środków finansowych pro-
testowała Unia Metropolii Polskich. La-
tem prezydenci największych 12 miast, 
zrzeszonych w UMP, apelowali do rzą-
du o realny i sprawiedliwy podział pie-
niędzy dla samorządów. Podkreślali, 
że przez Polski Ład tylko w tym roku 
wszystkie polskie samorządy straciły 
dochody o wartości niemal 29 mld zł, a 
proponowana rządowa rekompensata 
stanowi 48 proc. tej kwoty. 

Do szkoły w Józefosławia uczęsz-
czają dzieci z tej miejscowości oraz z są-
siedniego Julianowa. Łącznie to blisko 
2000 uczniów. – To na pewno jedna z 
największych w kraju, a na pewno naj-
większa szkoła na Mazowszu. Jeszcze 
kilka lat temu było nas stać na wybudo-
wanie nowej placówki, obecnie z uwagi 
na zmiany w Polskim Ładzie i ograni-
czone dochody z PIT i wyższe wydatki 
związane ze wzrostami cen, nie mamy 
takiej możliwości – podkreślił Daniel 
Putkiewicz. – Ograbiono samorządy 
z pieniędzy, muszą prosić o fundusze, 
żeby budować szkoły – stwierdził Piotr 
Kandyba, radny sejmiku województwa 
Mazowieckiego, przewodniczący komi-
sji polityki społecznej i prorodzinnej. 
– Tak jak Piaseczno, ale i wiele innych 
miejsc. Pieniądze powinny wrócić do 
samorządów – dodał.  

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Zero złotych z Polskiego Ładu 
na budowę szkoły 

Szkoła podstawowa w Józefosławiu to jedna z największych w kraju,  
a na pewno największa na Mazowszu. Aby ją odciążyć, potrzebna jest szkoła  
w Julianowie

\\\ GÓRA KALWARIA 

Miłośnicy rowerów z Góry 
Kalwarii mają wielki powód  
do radości. Udało się to,  
na co czekali od kilku lat.  
Są fundusze na zbudowanie 
specjalnego toru rowerowego 
– pumptrack, który łączy  
jazdę jednośladem i trening. 

W Górze Kalwarii oprócz toru 
rowerowego powstanie także 

boisko do ulicznej koszykówki zwanej 
streetball. Obiekt będzie się znajdował 
między ulicami Bema i Budowalnych. 
To specjalnie stworzone miejsce do re-
kreacji oraz uprawiania sportu będzie 
odkryte, ale profesjonalnie oświetlone, 
tak aby użytkownicy mogli z niego ko-
rzystać nawet późnym popołudniem. 

– Na takie miejsce czekaliśmy od 
dawna. Rower to moje życie i oczywi-

ście w naszej gminie jest gdzie jeździć, 
ale na takim torze można robić napraw-
dę prawdziwe treningi kondycyjne.  
I jeszcze boisko do kosza. Bardzo dobra 

wiadomość jestem przekonany, że to 
będzie bardzo popularna miejscówka 
nie tylko wśród młodych ludzi – mówi 
Mariusz, kolarz amator. 

Burmistrz Góry Kalwarii Arka-
diusz Strzyżewski podpisał niedawno 

umowę z wykonawcą inwestycji. Koszt 
budowy to ponad milion złotych. Gmi-
nie udało się pozyskać od samorządu 
województwa mazowieckiego na ten 
cel 300 tysięcy złotych dotacji. 

W ubiegłym roku gmina poinfor-
mowała, że pumptrack i boisko do 
streetballu to dopiero pierwszy etap 
przedsięwzięcia. Kolejne będzie mia-
steczko rowerowe. 

– Miasteczko rowerowe to kolej-
ny pomysł, który jestem przekonany, 
chwyci. Góra Kalwaria w ciągu ostat-
nich kilku lat stała się taką małą stolicą 
rowerzystów. Przede wszystkim dzięki 
kawiarni dla kolarzy w mieście, ale też 
dzięki dobrej lokalizacji. Tutaj miłoś-
nicy tego sportu przyjeżdżają z całej 
Polski nawet z tak odległych miejsc, jak 
Gdańsk – dodaje Mariusz. 

Rowerzystów odwiedzających Gó-
rę Kalwarię z roku na rok przybywa. 
Dlatego też w mieście w ciągu ostatnich 
lat powstały dwa tematyczne murale. 
Jeden przedstawia najbardziej chyba 
znanego polskiego kolarza – Ryszarda 
Szurkowskiego. Dzięki staraniom właś-
cicieli wspomnianej kawiarni powstał 
kolejny. Na ścianie kamienicy przy ul. 
Wierzbowskiego 23 namalowany zo-
stał w triumfalnym geście zwycięstwa 
Michał Kwiatkowski – mistrz świata, 
zwycięzca Tour de Pologne. 

W mieście odbywają się także 
co roku różne rajdy rowerowe i im-
prezy tematyczne. Wielu przedsta-
wicieli władz lokalnych uprawia ten 
sport, co jeszcze bardziej uzasadnia, 
że zbudowanie miasteczka rowero-
wego w Górze Kalwarii to dobry po-
mysł oraz świetna promocja naszego  
regionu.

Tor rowerowy pumptrack oraz 
boisko powinny być gotowe do końca 
tego roku. 

Katarzyna Kowalska

Rowerowa 
Góra Kalwaria

Są fundusze na zbudowanie  
specjalnego toru rowerowego  
– pumptrack, który łączy  
jazdę jednośladem i trening

Na ścianie kamienicy przy ulicy 
Wierzbowskiego 23 namalowany  
został w triumfalnym geście  
zwycięstwa Michał Kwiatkowski 
 – mistrz świata, zwycięzca Tour  
de Pologne
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Rowerzystów 
odwiedzających Górę 

Kalwarię z roku na rok 
przybywa



5NR 451 (11) 18 PAŹDZIERNIKA 2023AKTUALNOŚCI

Wiele wskazywało na to, że ten rozległy i przez lata dość zaniedbany 
teren liczący ponad 8,5 hektara ziemi, położony we wsi Bielawa, tuż na 
styku Warszawy i gminy Konstancin-Jeziorna zostanie wykorzystany pod 
kolejny komercyjny obiekt. Poprzedni właściciel działki planował bowiem 
centrum handlowe, z betonowym placem niekończących się parkingów 
dla setek samochodów.

Teren ten udało się uratować dzięki determinacji i wizji nowego inwe-
stora, który chroniąc zieleń, chce stworzyć tu miejsce, które ma szansę 
stać się prawdziwym rajem dla koniarzy i miłośników przyrody. Nowy 
architektoniczny projekt zwany Equestrian Park ma połączyć pasję do 
zwierząt z pięknem przyrody oraz nowoczesnością i to w ekologicznym 
wymiarze.

Projektanci – zespół warszawskich architektów z pracowni CUBE  
– inspiracji szukali w kraju i za granicą. – Przejechaliśmy wiele kilometrów, 
obejrzeliśmy mnóstwo stajni, poczynając od krajów Beneluksu; jeździli-
śmy po Europie, aby zobaczyć, jak się w tej chwili buduje nowocześnie 
tego rodzaju ośrodki – mówi architekt Jarosław Kubicki. Zwiedzali ośrodki 
jazdy konnej znakomicie działające w centrach europejskich miast, zgod-
nie współistniejące już to z galeriami sztuki, czy mieszkalnymi osiedlami. 
A to pozwala powiedzieć, że konia z rzędem temu, kto w Polsce zaprojek-
tował bardziej nowatorski ośrodek niż Equestrian Park.

Będzie to zatopiony w zieleni kompleks kilku – w większości jednokon-
dygnacyjnych – budynków spełniających funkcje sportowo-rekreacyjne 
i usługowe. Restauracja, a nad nią biura i sale konferencyjne sąsiadować 
ma z krytą ujeżdżalnią i stajnią-hotelem z nowoczesnymi boksami dla  
32 koni. W centralnej części znajdzie się spory plac jeździecki (wykracza-
jący obszarem ponad wymagania Polskiego Związku Jeździeckiego),  
a po drugiej stronie ośrodka znajdą się budynki zaplecza, hala na ma-
szyny, zadaszona karuzela z lonżownikiem – tu będą mogły odbywać 
się treningi rekreacyjne, zajęcia z hipoterapii i lekcje jazdy konnej dla 

początkujących. A jako że ośrodek będzie czyn-
ny 24 godziny na dobę, inwestor pomyślał też  
o mieszkaniach dla pracowników.

Drewniane, ekologiczne dachy, system reten-
cji wody, który zbiera deszczówkę do nawadnia-
nia terenu, pompy ciepła to tylko niektóre z roz-
wiązań, które będą czynić ten ośrodek unikalnym 
w Polsce i Europie.

Architekci położyli szczególny nacisk na do-
brostan koni i zrównoważone wykorzystanie te-
renu. Ponieważ, oczywiście, sercem Equestrian 
Park będzie stajnia, to zastosowany w niej zosta-
nie ultra-nowoczesny system usuwania obornika. 
Podziemne rury będą transporto-
wać obornik z boksów do specjal-
nych kontenerów umieszczonych 
kilkaset metrów dalej w budynku  
z wentylacją i filtrami, eliminujący-
mi nieprzyjemne zapachy.

Dziś tego rodzaju rozwiązanie 
posiada tylko jedna stajnia w Pol-
sce. A jest to tylko jedna z wielu 
opcji, które sprawią, że Equestrian 
Park będzie się wyróżniać na tle 
innych ośrodków jeździeckich.

– To będzie wzorcowy ośrodek, 
spełniający wszelkie europejskie i światowe standardy – mówi Tadeusz 
Głoskowski, trener prowadzący od 10 lat Akademię Jazdy Konnej abc.

Warto podkreślić, że Equestrian Park ma być przyjazną przestrzenią 
otwartą dla wszystkich, a zwłaszcza dla lokalnej społeczności. Nie tylko 

dla miłośników jazdy konnej, ale też dla osób, które chcą 
się delektować przyrodą, dobrze zjeść w eleganckiej 
restauracji z widokiem na konie, albo zorganizować 
imprezę rodzinną, konferencję czy większe spotkanie.

Powstania ośrodka nie może się już doczekać właś-
cicielka budynku sąsiadującego z terenem przyszłej 
inwestycji. – Niezmiernie cieszę się, że powstanie taki 
ośrodek, że będzie to centrum jeździeckie, że będą ko-
nie, relaks i rekreacja – mówi Agnieszka Antczak.

Architekt Jarosław Kubicki liczy na to, że ośrodek ten spójnie wpisze 
się w otaczający go krajobraz. A za kilka lat, kiedy okolica wokół stanie 
się bardziej zabudowana, Equestrian Park będzie tu jedynym obszarem 
„zielonych płuc” Bielawy.

Equestrian Park. Nowoczesny raj dla koniarzy i miłośników 
natury powstanie między Warszawą a Konstancinem
Na granicy Warszawy i gminy Konstancin-Jeziorna, we wsi Bielawa, powstanie miejsce, które połączy naturę, nowoczesność i ekologię w jedną harmonijną całość.  
Wielofunkcyjne centrum szkoleniowo-sportowe Equestrian Park będzie stanowić z jednej strony przestrzeń dla sportu i rekreacji, a z drugiej – stanie się prawdziwą oazą  
zieleni z nowoczesną architekturą i pełną dbałością o środowisko.

\\\ PIASECZNO/PRAŻMÓW 

W ubiegłym tygodniu 
odbyła się debata, mająca 
zapoczątkować dialog 
pomiędzy urzędnikami  
i stroną społeczną w celu 
znalezienia korzystnych 
rozwiązań na Gościńcu 
Wareckim. 

Gościniec Warecki w Chojnowskim 
Parku Krajobrazowym ciągnie się 

od szosy w Żabieńcu aż do miejsco-
wości Krępa w gminie Prażmów. Do 
niedawna gruntowa droga powiatowa 
służyła głównie spacerowiczom, ro-
werzystom i miłośnikom biegania. To 
też naturalny korytarz ekologiczny dla 
dzikich zwierząt.

W debacie online nt. przyszłości 
traktu udział wzięli m.in. mieszkańcy 
ul. Gościniec Warecki i okolicy, przed-
stawiciele lokalnych organizacji (m.in. 
Stowarzyszenie Przyjaciół Zalesia 
Górnego, Towarzystwo Przyjaciół Za-
lesia Dolnego, Stowarzyszenie Polska 
2050) przeciwni wprowadzeniu na 
Gościńcu Wareckim ruchu kołowego, 
a także sołtysi, przedstawiciele urzę-
du gminy Piaseczno, Chojnowskiego 
Parku Krajobrazowego i Nadleśnictwa 
Chojnów. Zabrakło za to, mimo zapro-
szenia, pracowników starostwa oraz 

radnego powiatowego dążącego od lat 
do utwardzenia ciągu.

\\\  Uciekają w krzaki
Asfalt na trakcie położono rok te-

mu na odcinku od drogi wojewódzkiej 
nr 873 na skraju Chojnowa i Zalesia 
Górnego w stronę Krępy, w której po-
wstają nowe osiedla. Ponadto w ostat-
nim czasie na drodze pojawiła się nowa 
organizacja ruchu, która jest niezro-
zumiała dla użytkowników. Zdaniem 

mieszkańców stanowi niebezpieczeń-
stwo dla pieszych. Jak donoszą, kierow-
cy rozwijają tam ogromne prędkości.

– Widziałem rowerzystów, którzy 
uciekają przed pojazdami w krzaki. Ja 
sam, kręcąc tam filmik, musiałem uciec 
z tego pasa dla pieszych, bo chciał mnie 
rozjechać motocyklista – opowiadał 
podczas spotkania pan Grzegorz. – Ta 
leśna droga skupiła ruch z całego po-
wiatu, w tym z gminy Prażmów. Stała 
się skrótem komunikacyjnym dla se-
tek pojazdów osób, które nie mają nic 

wspólnego ani z Traktem Wareckim, 
ani z Nowinkami, Wojciechowicami czy 
z Krępą – dodał. 

\\\  Można jechać inaczej
Podczas debaty przedstawiono 

różne pomysły rozwiązań dla uspoko-
jenia ruchu i ochrony przyrody, w tym 
dzikich zwierząt, które są rozjeżdża-
ne przez auta. – Chcemy zapropono-
wać rozwiązanie o wiele doskonalsze, 
skuteczne i bezpieczne od tego, które 
funkcjonuje obecnie – mówił podczas 
debaty Karol Marszycki jeden z miesz-
kańców okolicy, architekt. Chodzi o tzw. 
przekrój drogi „2 minus 1” z ciągami 
pieszo-jezdnymi, które zmuszałyby 
kierowców do spokojniejszej jazdy. 
Marszycki podkreślał, że w Polsce to 
nowatorskie rozwiązanie, ale funk-
cjonujące z powodzeniem w krajach  
Skandynawii. 

Podczas spotkania podkreślano, 
że ulica została wyasfaltowana praw-
dopodobnie z myślą o osiedlach w 
Krępie, jednak istnieją dla nich drogi 
alternatywne. – Ich mieszkańcy nie 
muszą przejeżdżać przez Chojnow-
ski Park Krajobrazowy, tylko mogą 
przejeżdżać jego obrzeżami, o czym 
pisała dyrekcja parku w negatywnej 
opinii dot. inwestycji. Plan ochrony 
parku zakłada konieczność wyprowa-
dzenia ruchu kołowego poza obszar. 

Można jechać inaczej, nie przez śro-
dek, nie przez serce parku – podkre-
ślała Anna Kolińska z fundacji Alarm  
dla Klimatu.

– Byłam absolutną przeciwniczką 
utwardzania traktu, wyrażam ubole-
wanie nad tym, co się stało – stwier-
dziła piaseczyńska radna Magdalena 
Woźniak, przypominając, że gmina 
próbowała przejąć drogę. – Chcieli-
śmy też zmiany kategorii drogi, ale nie 
było na to zgody. Kategoria jest ciągle 
problemem i próbowałabym jeszcze 
walczyć o jej zmianę w następnej ka-
dencji – dodała.

\\\  Będą kolejne szykany
Jak ustaliliśmy, od stycznia tego 

roku mieszkańcy pięciokrotnie zgła-
szali policji problem z przekraczaniem 
prędkości na trakcie. Mundurowi, bę-
dąc na miejscu, nie potwierdzili jednak 
żadnego takiego zdarzenia.

O wyjaśnienie nowej organizacji 
ruchu i ewentualne dalsze zmiany na 
Gościńcu Wareckim poprosiliśmy sta-
rostę. – Na drodze zostały zamontowa-
ne szykany, które mają spowolnić ruch, 
a wyznaczone pobocze służy do ruchu 
pieszego i rowerowego. Oba rozwią-
zania służą poprawie bezpieczeństwa. 
Planujemy jeszcze montaż szykan w 
rejonie Harcówki – poinformował sta-
rosta Ksawery Gut.

Debatę zorganizowały: Lokalna 
Organizacja Turystyczna Wrota Kar-
pat Wschodnich, fundacja Alarm dla 
Klimatu oraz Fundacja Dziedzictwo 
Przyrodnicze w ramach projektu „Trakt 
Warecki – interwencja dla środowiska i 
społeczności”. W jego ramach powstać 
ma analiza dot. natężenia ruchu na 
trakcie oraz analiza przyrodnicza, jak 
również rekomendacje dla ogranicze-
nia i spowolnienia ruchu.

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Ograniczyć i spowolnić ruch

Na trakcie pojawić mają się kolejne szykany

„Widziałem rowerzystów, 
którzy uciekają przed 
pojazdami w krzaki”
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OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO

o wszczęciu postępowania
Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003r. o szczególnych zasadach 

przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg (t.j. Dz. U. z 2023r. poz. 162), zawiadamiam,  
że w dniu 10 października 2023r. została dokonana korekta wniosku w skutek czego ponownie  
należało zawiadomić o wszczęciu postępowania w sprawie udzielenia zezwolenia na realizację 
inwestycji drogowej:  
inwestor:       Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno, ul. Kościuszki 5, 05-500 Piaseczno                       
inwestycja:    Budowa drogi gminnej łączącej ul. Zimową z ul. Gwiaździstą w Chyliczkach,  

gm. Piaseczno,    
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej:
– położone w liniach rozgraniczających projektowanych dróg – wchodzące w projektowany pas 
drogowy, drukiem wytłuszczonym - nieruchomości lub ich części planowane do przejęcia na rzecz 
właściwej jednostki samorządu terytorialnego (w nawiasie podano numery działek po podziale, numer 
po przecinku – działka pozostająca przy obecnym właścicielu) oznaczone wg katastru nieruchomości 
numerami:
• jedn. ew. 141804_5; Piaseczno – obszar wiejski: obręb 0009 Chyliczki: dz. ew. nr: 45/97, 45/104, 39/14, 
45/77, 40/3, 40/5, 38/6, 104 (104/2, 104/1), 51/103 (51/109, 51/110), 51/104 (51/118, 51/117), 51/102 
(51/112, 51/111, 51/113), 51/96 (51/115, 51/114, 51/116), 51/31 (51/106, 51/105), 51/32 (51/130, 
51/131), 50/77 (50/100, 50/99), 48/81, 47/48 (47/63, 47/62), 47/49 (47/64, 47/65), 47/30, 45/94 
(45/115, 45/114), 40/6 (40/13, 40/14), 38/2 (38/26, 38/25, 38/27), 36/8 (36/33, 36/32, 36/34), 36/14 
(36/29, 36/28), 36/15 (36/30, 36/31),
– położone poza liniami rozgraniczającymi projektowanych dróg – na których przewiduje się  
budowę lub przebudowę sieci uzbrojenia terenu oraz budowę lub przebudowę zjazdów  (w nawiasie 
podano numery działek po podziale):
• jedn. ew. 141804_5; Piaseczno – obszar wiejski: obręb 0009 Chyliczki: dz. ew. nr: 104 (104/1), 51/102 
(51/113), 51/96 (51/116), 51/33, 50/77 (50/99), 45/62, 51/32 (51/131), 50/95, 45/97, 45/104, 39/14, 45/75,

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 
05-500 Piaseczno, kancelaria Architektoniczno-Budowalna, od poniedziałku do piątku w godzinach 
7-16, gdzie można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie. 

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za 
dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuje się, że o innych czynnościach,  z wyjątkiem 
zawiadomienia o wydaniu decyzji, organ będzie informował poprzez obwieszczenie w Biuletynie 
Informacji Publicznej.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.17.2023.AM         
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 18.10.2023 r.

\\\ LESZNOWOLA 

Dworek w Lesznowoli walczy 
o dodatkowe finansowanie 
na renowację zabytku. 
Obecnie obiekt położony przy 
drodze wojewódzkiej 721 
to pustostan, który wymaga 
generalnego remontu.

D wór w Lesznowoli pochodzi z 
drugiej połowy XVIII wieku. Zo-

stał przebudowany ok.1950 r. Zarówno 
dwór, jak i otaczający go park wpisane 

są do rejestru konserwatora zabytków, 
a właścicielem posiadłości jest gmina 
Lesznowola. Obecnie obiekt położo-
ny przy drodze wojewódzkiej 721 to 
pustostan, który wymaga generalnego 
remontu. 

Zabytek walczy po raz kolejny 
o środki, tym razem z Fundacji Most 
the Most. Mieszkańcy mogli zgłaszać 
obiekt do połowy października, a w ra-
mach konkursu Nasz Zbytek na remont 
dworku może zostać przyznane wspar-
cie w wysokości do 1 mln zł. 

\\\  To nie pierwsza dotacja
W tym roku obiekt uzyskał dota-

cję z Rządowego Programu Odbudowy 
Zabytków w wysokości 3,5 mln zł na 
prace remontowe. Z pozyskanych środ-
ków wymieniony zostanie drewniany 
strop na żelbetowy, więźba dachowa 
wraz z pokryciem i izolacją termiczną 

oraz obudową, jak również przebudo-
wane będą schody wewnętrzne wraz 
z układem funkcjonalnym, pojawi się 
instalacja wentylacji mechanicznej oraz 
kotłownia gazowa. Obiekt ma być roz-
budowany o taras od strony wschod-
niej oraz ganek od strony zachodniej. 
Przeprowadzona zostanie też rewita-
lizacja zabytkowego parku, w którym 
powstaną roślinne rabaty, alejki space-
rowe oraz nowe oświetlenie.

Wszystko wskazuje na to, że w 
najbliższych latach dworek wypięknie-
je i będzie mógł służyć mieszkańcom 
gminy.

Anna Żuber

Zabytkowy dworek z szansą 
na kolejne środki
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W najbliższych latach dworek wypięknieje i będzie mógł służyć mieszkańcom

W tym roku obiekt uzyskał 
dotację z Rządowego 
Programu Odbudowy 

Zabytków w wysokości  
3,5 mln zł na część prac 

remontowych

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

Włazy do studzienek 
kanalizacyjnych  
na konstancińskich ulicach 
będą wymienione. Prace 
remontowe już ruszyły 
na drogach gminnych, 
powiatowych i wojewódzkich 
przebiegających przez miasto. 

W ystające włazy na drogach to 
koszmar każdego kierowcy. Nie 

dość, że niszczą nasze auta, to przede 
wszystkim zagrażają bezpieczeństwu 
w ruchu drogowym. 

– Do mojego warsztatu często przy-
jeżdżają kierowcy, ponieważ wystający 
właz studzienki uszkodził im choćby 
felgi. Znam także kilka przypadków, 
kiedy taka wada drogowa doprowadzi-
ła do wypadku – mówi Józef, właściciel 
warsztatu samochodowego. 

Kierowcy muszą liczyć się z cza-
sowymi utrudnieniami w ruchu przez 
najbliższe 3 tygodnie. Na 6 ulicach 
Konstancina-Jeziorny zostanie wyre-
gulowanych ponad 20 włazów stu-
dzienek lub zostaną wymienione na 

nowe. Prace są i będą w najbliższym 
czasie przeprowadzane na Wacława 
Gąsiorowskiego, Wilanowskiej, Długiej, 
Kołobrzeskiej, Chybickiej, Potulickich i 
Warszawskiej. 

Dzięki naprawom będzie nie tylko 
bezpieczniej, ale włazy będą przede 
wszystkim szczelne. 

– Pokrywy nie mają otworów prze-
lotowych i posiadają uszczelkę, dzię-
ki temu do kanalizacji sanitarnej nie 
przedostanie się nawet kropla wody 
– mówi Edward Skarżyński, dyrektor  
ZGK. 

W komunikacie gminy czytamy: 
prace będą polegały między innymi na 
wycięciu asfaltu po okręgu, demontażu 
starego włazu, wykonaniu podbudowy 
z pierścieni betonowych, montażu wła-
zów żeliwnych – zgodnie z istniejącą ni-
weletą drogi. Jej nawierzchnia zostanie 
odtworzona mieszanką asfaltobetono-
wą na gorąco. 

Koszt prac remontowych to ponad 
90 tysięcy złotych. Zakończenie remon-
tu planowane jest na 8 grudnia. 

Katarzyna Kowalska

Trwa wymiana włazów  
studzienek kanalizacyjnych
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Kierowcy muszą liczyć się z czasowymi utrudnieniami w ruchu 
przez najbliższe 3 tygodnie

\\\ 100 LAT JAZZU I JEGO OBLICZA
Hugonówka zaprasza na muzyczną podróż przez 100-lecie jazzu, w trak-
cie której usłyszeć będzie można największe przeboje z repertuaru m. in. 
Louisa Armstronga, Franka Sinatry, Milesa Davisa, czy Krzysztofa Komedy. 
20.10.2023, godz. 19.00, KDK, ul. Mostowa 15.
Wystąpią: 
Ignacy Wendt – trąbka 
Wojciech Łuczniewski – saksofony 
Mateusz Kaszuba 
– fortepian 
Maciej Baraniak 
– kontrabas/gitara 
basowa  
Igor Falecki 
– perkusja
Bilety w cenie 
20 zł do nabycia 
w kasie KDK 
oraz online. 

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 
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\\\ POWIAT 

Na jedną ze stacji w Górze 
Kalwarii samochodem 
przyjechał 27-latek, który 
ledwo trzymał się  
na nogach i bełkotał, a pod 
Konstancinem-Jeziorną wpadł 
pijany kierujący ciągnikiem 
rolniczym z naczepą.  
W Piasecznie na ulicy  
Wojska Polskiego auto 
osobowe potrąciło nietrzeźwą 
kobietę, która wtargnęła  
na jezdnię.  

Onietrzeźwym kierującym, który 
przyjechał na teren stacji ben-

zynowej w Górze Kalwarii, policję 
poinformowali świadkowie, a całe 
zdarzenie zarejestrowały kamery mo-
nitoringu. Na nagraniu widać, jak na 
parking podjeżdża srebrny fiat punto. 
Nie byłoby w tym nic dziwnego, gdyby 
nie stan, w jakim znajdował się kieru-
jący pojazdem. Mężczyzna, który wy-
siadł z auta, poruszał się chwiejnym 
krokiem. Na szczęście zauważyli to i 
od razu zareagowali inni klienci stacji. 
Na miejsce wezwano policjantów. Jak 
ustalili, 27-letni kierowca fiata miał 
ponad 3 promile.  

Pod wpływem alkoholu była także 
ok. 30-letnia kobieta, która w Piasecz-
nie na rogu ul. Wojska Polskiego i Jana 
Pawła II weszła na jezdnię wprost pod 
jadącą toyotę. Potrącona kobieta „wy-
dmuchała” 3 promile alkoholu i została 
zabrana karetką pogotowia do szpitala.

\\\  Ciągnikiem rolniczym  
z naczepą i promilami

W ostatnich dniach w ręce mun-
durowych wpadł także kierujący ciąg-
nikiem rolniczym z naczepą. 49-latek 

miał ponad 2,5 promila alkoholu w 
wydychanym powietrzu. Policjanci nie 
zatrzymali mu prawa jazdy, bo... upraw-
nień już nie miał. 

Informację o ciągniku rolniczym z 
naczepą, który porusza się wężykiem 
w kierunku Konstancina-Jeziorny, ode-

brał telefonicznie oficer dyżurny piase-
czyńskiej komendy. We wskazany rejon 
natychmiast wysłano funkcjonariuszy 
wydziału ruchu drogowego, którzy na 
Al. Wilanowskiej zatrzymali kierują-
cego. Badanie alkomatem wykazało, 
że mężczyzna ma w wydychanym po-
wietrzu ponad 2,5 promila alkoholu. 
49-latek miał już orzeczony sądowy za-
kaz prowadzenia wszelkich pojazdów 
mechanicznych w związku z kierowa-
niem pojazdem w stanie nietrzeźwo-
ści w 2020 roku. W dodatku zarówno 
ciągnik rolniczy, jak i naczepa, nie miały 
niezbędnych badań, a ich stan technicz-
ny pozostawiał wiele do życzenia.

Piaseczyńscy policjanci przypomi-
nają – nie istnieje żadna sprawdzona 
metoda, która pozwala określić ilość 
alkoholu, którą można wypić, aby nadal 
móc bezpiecznie prowadzić samochód. 
Jest natomiast udowodnione, że alko-
hol zmniejsza szybkość reakcji, ogra-
nicza pole widzenia, powoduje błędną 
ocenę odległości i szybkości, a ponadto 
pogarsza koordynację ruchów i obniża 
koncentrację.

Anna Żuber

Alkohol okazał się  
fatalnym doradcą
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Wypadek na ul. Wojska Polskiego, w którym auto osobowe potrąciło pijaną 
pieszą

Kierujący ciągnikiem rolniczym  
z naczepą nie miał uprawnień  
do kierowania pojazdem, bo stracił je 
w 2020 roku, również z powodu jazdy 
pod wpływem alkoholu

\\\ PIASECZNO 

Straż Miejska w Piasecznie 
porozumiała się w sprawie 
zamontowania kamer u zbiegu 
ul. Sienkiewicza i Kościuszki. 
Mieszkańcy wielokrotnie 
sygnalizowali libacje  
i awantury w tym miejscu. 

M ieszkańcy regularnie skarżą 
się na osoby spożywające alko-

hol i okupujące ławki na skwerze u 
zbiegu ul. Kościuszki i Sienkiewicza. 
Osoby zaopatrujące się w pobliskich 
sklepach najczęściej nie mają miejsca, 
by przysiąść z zakupami. Narzekają 
też na zaczepki podpitych nierzadko  
osób. 

Kilka miesięcy temu miasto zde-
montowało w tym miejscu stare ławki, 
które miały trafić do renowacji. Sie-
dzenia wciąż nie wróciły na skwer, ale 
to nie zniechęciło „biesiadników”, bo 
przychodzą ze swoimi krzesłami, sta-
cjonarnie mają też fotel. 

W związku z tym, że do tych obu-
rzających scen dochodzi w centrum 

miasta, urzędnicy postanowili nie 
czekać z montażem monitoringu do 
modernizacji ul. Sienkiewicza. – Straż 

miejska w Piasecznie porozumiała się 
w sprawie zamontowania kamer na po-
sesji prywatnej, co nastąpi w przyszłym 
roku. Najpierw muszą zostać zabezpie-
czone na ten cel odpowiednie środki 

finansowe, konieczne jest podpisanie 
umowy z właścicielem nieruchomo-
ści, a następnie ogłoszenie przetargu i 
ostatecznie montaż instalacji – poinfor-
mowała Joanna Ferlian-Tchórzewska, 
rzeczniczka prasowa Urzędu Miasta i 
Gminy Piaseczno. 

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Monitoring 
w przyszłym roku

Mieszkańcy skarżą się na „biesiadników”, którzy przesiadują na skwerze 

Straż miejska w Piasecznie 
porozumiała się  

w sprawie zamontowania 
kamer na posesji 

prywatnej
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Standardowe tynki mają to do siebie, że 
zawarte w nich spoiwo organiczne już w 
temperaturze ok. 20ºC zaczyna mięknąć. 
W efekcie taka elewacja może przyciągać 
kurz i pyły smogowe, które osadzają się na 
powierzchni, a z czasem wnikają w nią na 
stałe. Co gorsza, trwale związane zabru-
dzenia nie są spłukiwane wraz z deszczem. 
Następstwo tego widać gołym okiem – jest 
nim właśnie nieestetyczne szarzenie. Prob-
lem jest szczególnie widoczny w przypad-
ku elewacji w modnych, jasnych kolorach. 
Firma Baumit znalazła jednak rozwiązanie, 
które powinno zainteresować inwestorów i 
wykonawców, stawiających na skuteczność 

i standard premium. Na dodatek udało jej 
się to osiągnąć, wpisując w trend zrówno-
ważonego budownictwa.

Jakość na bazie naturalnych 
składników

Kluczem do tego, by elewacja utrzymała 
nieskazitelny wygląd przez długi czas – i to 
bez konieczności jej częstego mycia, napra-
wiania czy malowania – jest pierwszy na 
rynku strukturalny tynk mineralny w postaci 
gotowej do użycia pasty – Baumit Crystal-
Top. Co najciekawsze, jego skład prawie w 
całości bazuje na naturalnych składnikach. 
95% tego tynku cienkowarstwowego stano-

wią komponenty pochodzenia krystaliczne-
go i nieorganicznego.

Wytrzymałość płynąca 
ze środowiska

Zaletą takiego naturalnego składu jest 
wysoka wytrzymałość i odporność tynku na 
warunki pogodowe. Wspomniana „termo-
plastyczność” w wysokich temperaturach, 
z jaką mamy do czynienia przy standar-
dowych produktach, w przypadku Baumit 
CrystalTop nie występuje. Krystaliczna po-
wierzchnia, która powstaje po nałożeniu 
tynku, wykazuje właściwości antystatyczne, 
chroniąc fasadę przed zanieczyszczenia-

mi – jest to tzw. Crystal Effect. Dodatkowo, 
wykazuje ona właściwości „oddychające”.

Aktywująca moc
Proces wiązania i krystalizacji tynku 

Baumit CrystalTop zostaje zainicjowany 
przez specjalny podkład aktywujący Baumit 
CrystalActivator, wyróżniający się wysokim 
poziomem PH. Jego zastosowanie jest za-
tem niezbędne do prawidłowego przygo-
towania podłoża pod wyprawę tynkarską. 
Jedynie zastosowanie obu produktów jako 
zestawu Baumit CrystalSet pozwala osiąg-
nąć efekt w postaci odpornej na zabrudze-
nia, trwałej powierzchni elewacji,

Zestaw Baumit CrystalSet może być 
wykorzystywany jako część systemu ocie-
plenia, opartego na wełnie mineralnej lub 
styropianie albo jako warstwa wykończe-
niowa nowych i starych (nośnych) podłoży 
mineralnych. Biorąc pod uwagę wymienio-
ne wyżej właściwości obu jego składników 
oraz komfort aplikacji sprzyjający szybkie-
mu przebiegowi prac, ma on duże szan-
se dołączyć do palety produktów chętnie 
stosowanych zarówno przez inwestorów 
czy architektów, jak i firm zajmujących się 
wykonaniem prac elewacyjnych. Tym bar-
dziej, że odpowiada on także na rosnącą 
potrzebę i trend naturalnych rozwiązań  
w budownictwie.

Źródło: Informacja prasowa BAUMIT

Jak naturalnie ochronić elewację
Przedwczesne starzenie się fasady pod wpływem warunków  atmosferycznych to wyzwanie,  
z jakim często przychodzi się mierzyć inwestorom i zarządcom nieruchomości. Doprowadzenie  
elewacji do oryginalnego wyglądu wiąże się z dodatkowymi kosztami, których jednak można  
uniknąć, już na samym początku realizacji ocieplenia czy renowacji. Panaceum jest sięgnięcie  
po odpowiedni tynk cienkowarstwowy. 
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Wszyscy powinniśmy zdawać sobie spra-
wę z tego, że zastosowane podczas budowy 
i wykańczania domu rozwiązania mają istot-
ny wpływ na zdrowie i samopoczucie użyt-
kowników wnętrz. Mogą szkodzić miesz-
kańcom lub wręcz przeciwnie – wpływać 
korzystnie na nasz organizm. 

Jeszcze do niedawna nie było zbyt wielu 
naukowych dowodów, które by to potwier-
dzały, jednak w ostatnich latach sytuacja 
mocno się zmieniła. 

Solidność ma znaczenie
Jak się okazuje istotną rolę w kształto-

waniu przyjemnego klimatu wnętrz ma 
konstrukcja przegród budowlanych oraz 
ich masa akumulacyjna. Im są one cięższe, 
tym ich pojemność jest większa, dzięki 
czemu efektywniej magazynują ciepło i 
wyrównują krótkotrwałe wahania tempe-
ratury, utrzymując je na stałym poziomie, 
tym samym zapewniając bardziej stabilną, 
przyjemną i przyjazną dla zdrowia tempe-
raturę w pomieszczeniach – i to niezależnie 
od pory roku. Jeśli zatem naszym celem jest 
przyjazna dla zdrowia przestrzeń życiowa, 
lepiej postawić na solidne, murowane ścia-
ny, które wykazują zdecydowanie większą 
zdolność do akumulowania energii cieplnej 
niż przykładowo budynki drewniane. Lepiej 

też od nich pochłaniają dźwięki, zapewnia-
jąc skuteczniejszą ochronę przed hałasem i 
wyższy komfort akustyczny.

Pamiętajmy jednak, że aby przegrody 
mogły gromadzić ciepło i oddawać je do 
wnętrza, muszą być od zewnątrz odpowied-
nio ocieplone.

Ocieplenie przede wszystkim
Dlaczego ocieplenie jest tak ważne dla 

dobrego samopoczucia mieszkańców? 
Trzeba wiedzieć, że dobrej jakości izolacja 
termiczna nie tylko wpływa na energoo-
szczędność budynku, pozwalając obniżyć 
zużycie energii i rachunki z tytułu ogrze-
wania, ale jej rola jest znacznie większa. 
Pozytywnie oddziałuje na temperaturę w 
pomieszczeniach oraz na wilgotność po-
wietrza, pomagając utrzymać oba te para-
metry na stabilne, przyjaznym dla zdrowia 
poziomie. W okresach wysokich tempera-
tur zatrzymuje gorące masy powietrza na 
zewnątrz, zapewniając skuteczną ochronę 
wnętrz przed przegrzaniem, natomiast, gdy 
na zewnątrz jest zimno, zatrzymuje ciepło w 
budynku, zapobiegając szybkiemu wychło-
dzeniu pomieszczeń. W praktyce oznacza to 
równowagę klimatu i całoroczny komfort 
cieplny. By jednak inwestycja zaprocento-
wała oczekiwanymi korzyściami, ważne 

jest, by ocieplenie było wysokiej jakości, 
zapewniało możliwie najlepszą izolacyjność 
przegrody i zostało wykonane zgodnie z za-
sadami sztuki budowlanej. Pamiętajmy, że 
tylko kompletne systemy ociepleń złożone 
z materiałów pochodzących od jednego 
producenta, przebadane w zestawie i po-
siadające aprobatę techniczną jako całość, 
dają – przy prawidłowym wykonawstwie – 
pewność, że izolacja osiągnie deklarowane 
parametry i zachowa jest przez cały okres 
użytkowania. 

Wnętrze jest ważne
Badania naukowe przeprowadzone w 

parku badawczym Baumit Viva dowodzą, 
że – oprócz ocieplonych, solidnych ścian ze-
wnętrznych, bardzo ważną rolę w procesie 
tworzenia przyjaznej przestrzeni życiowej 
dla mieszkańców odgrywają także materiały 
stosowane do wykańczania wnętrz, takie jak 
m.in. tynki, gładzie i odpowiednie farby. Dla-
tego ważne jest, by wybierać produkty pa-
roprzepuszczalne, bazujące na naturalnym 
składzie i rekomendowane przez niezależne 
jednostki certyfikujące. 

Choć nie każdy o tym wie, dobry system 
wykończenia ścian może działać jak natu-
ralny oczyszczacz powietrza, neutralizować 
takie zanieczyszczenia jak drobny kurz, pyłki 

roślin, a nawet aerozole będące nośnikiem 
wirusów i bakterii. Może przy tym jedno-
cześnie pełnić funkcję bufora, ogranicza-
jącego znaczne skoki wilgotności poprzez 
wchłanianie w swoją strukturę nadmiaru 
wilgoci i późniejsze jej uwalnianie. Dzięki 
temu powietrze we wnętrzach może być 
czyste, świeże i zapewniać odpowiedni 
poziom wilgotności. W takich warunkach 
łatwiej się oddycha, lepiej myśli, efektywniej 
odpoczywa oraz zdrowiej śpi. Dodatkowo 
skutecznie są eliminowane czynniki wy-
wołujące alergie oraz mogące powodować 
infekcje. Warto o tym pamiętać, szczególnie, 
że WHO już o kilku lat alarmuje, że powie-
trze w budynkach może być bardziej szkod-

liwe dla zdrowia niż to, z którym mamy do 
czynienia na zewnątrz. Źródłem jego zanie-
czyszczeń mogą być m.in. materiały budow-
lane, elementy wyposażenia, a szkodliwe 
dla zdrowia drobinki mogą też przenikać do 
wnętrz z zewnątrz podczas wietrzenia bądź 
za sprawą wentylacji. 

Temperatura, wilgotność powietrza, sto-
pień jego zanieczyszczenia – to kluczowe 
czynniki, istotnie wpływające na to, jak czu-
jemy się, przebywając w domowych wnę-
trzach. Przestrzegając powyższych zasad 
zdrowego mieszkania, możemy mieć nad 
nimi większą kontrolę.

Źródło: Informacja prasowa Baumit
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Planujesz budowę lub remont domu? 
Pamiętaj o 3 zasadach zdrowego mieszkania!
Dom to miejsce, które powinno być dla nas bezpieczną przystanią, naszą prywatną kopalnią dobrej energii. Powinno, lecz w praktyce nie zawsze tak jest,  
a panujące w nim warunki nie sprzyjają dobremu samopoczuciu. Wiele zależy od naszych decyzji podjętych na etapie budowy lub gruntownego remontu domu,  
wybranych technologii i materiałów. Planując przyjazną przestrzeń mieszkalną, warto zatem pamiętać o tych zasadach!
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Program Pierwsze Mieszkanie
Chcemy pomóc Polkom i Polakom kupić 

swoje pierwsze mieszkanie lub dom. Przy-
gotowaliśmy konkretne rozwiązania – to 
przełom w zaspokojeniu potrzeb mieszka-
niowych Polaków. 
• Bezpieczny kredyt 2% – dla tych, którzy już 
chcą kupić mieszkanie lub dom
• Konto Mieszkaniowe – dla tych, którzy do-
piero planują zakup i zbierają oszczędności

– Wspieranie młodych rodzin na starcie 
życiowym we własnym mieszkaniu jest dla 
nas absolutnie fundamentalne – podkre-
ślił premier Mateusz Morawiecki podczas 
konferencji prasowej. – Chciałbym, żeby 
młodzi ludzie mogli przeznaczać swoją 
energię przede wszystkim na kształcenie, 

pracę, życie prywatne, życie zawodowe, a 
nie na kwestie związane z mieszkaniem, 
z wysokością rat – powiedział szef rządu.

Bezpieczny kredyt 2%
To system dopłat rządowych do kredytu 

hipotecznego. Dzięki nim kredyt hipoteczny 
będzie miał stałe oprocentowanie na pozio-
mie 2% przez pierwsze 10 lat.

– Chcemy przede wszystkim, aby ten 
nowy nasz pomysł służył stabilizacji i prze-
widywalności. Nazywamy go bezpiecznym 
kredytem, dlatego, że on ma bezpieczną 
stałą stopę procentową, niezależnie od 
tego czy urośnie ona ponownie za 5 lat 
czy za 10 lat – zaznaczył premier Mateusz  
Morawiecki.

Maksymalna wysokość bezpiecznego 
kredytu 2% wynosi:
• 500 tys. zł. dla jednej osoby
• 600 tys. zł. dla małżeństwa lub rodziców 
z dzieckiem

Kredyt można otrzymać na mieszkania 
zarówno z rynku pierwotnego, jak i wtórne-
go. Procedury skorzystania z bezpiecznego 
kredytu 2% są maksymalnie proste. Nie obo-
wiązują ograniczenia dotyczące standardu 
lub lokalizacji nieruchomości. Z programu 
można skorzystać do 2027 r. (z możliwością 
przedłużenia).

Bezpieczny kredyt 2% to standardowy 
kredyt udzielany przez banki komercyj-
ne. Różnicą jest dopłata od państwa do 
pierwszych 120 rat kredytu. W ramach 

programu „Mieszkanie bez wkładu włas-
nego” jest możliwość udzielenia bez-
piecznego kredytu 2% również osobom, 
które nie zgromadziły środków na wkład  
własny.

Konto Mieszkaniowe
Osoby, które planują zakup w perspekty-

wie następnych kilku lat mogą oszczędzać 
na Koncie Mieszkaniowym, które gwaran-
tuje otrzymanie premii oszczędnościowej 
od państwa.

Konto można założyć od 13 do 45 roku 
życia – dzięki temu rodzice mogą zadbać o 
bezpieczną przyszłość swoich dzieci, zakła-
dając Konto Mieszkaniowe jeszcze przed 
osiągnieciem pełnoletności.

– Chcemy, aby ta stabilność, przewi-
dywalność była podstawową cechą tego 
programu – powiedział premier Mateusz 
Morawiecki. – Zrobię wszystko, aby z całą 
mocą zawalczyć, o jak najlepsze warunki 
na rynku mieszkaniowym dla wszystkich 
Polaków, a w szczególności dla młodych 
Polaków, którzy potrzebują mieszkania 
najbardziej w momencie podejmowania 
decyzji o zakładaniu rodziny i posiadaniu 
dzieci – zaznaczył szef rządu.

Więcej informacji o nowym programie 
Pierwsze Mieszkanie znajdziesz na stro-
nie pierwszemieszkanie.gov.pl.

Źródło: https://www.gov.pl/
web/premier/pierwsze-mieszkanie 

Bezpieczny kredyt 2% i Konto  
Mieszkaniowe już dostępne 
Nowe rozwiązania to realna pomoc i przełom w myśleniu o pomocy państwa w zaspokajaniu potrzeb mieszkaniowych Polaków. Program jest skierowany do osób  
poniżej 45. roku życia, które nie posiadały dotychczas swojego mieszkania lub domu. Bezpieczny kredyt 2% pozwala na wzięcie kredytu ze stałym oprocentowaniem 2% 
przez 10 lat. Konto Mieszkaniowe to możliwość oszczędzania z premią od państwa. Równolegle funkcjonuje już wiele innych rządowych programów dopasowanych  
do różnych potrzeb.
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Przy ul. Tukanów w Starej Iwicznej  
z początkiem października pojawił się cięż-
ki sprzęt i koparki. Ghelamco rozpoczęło 
budowę kolejnego budynku, który stano-
wi kontynuację osiedla Bliskie Piaseczno. 
Nowy etap będzie się składał funkcjonal- 
nie z dwóch budynków w kształcie litery 
„U”, domykających wewnętrzne patio. Ko-
lejny etap jest architektonicznie podob-
ny i wykonany z równie dużą dbałością  
o szczegóły i zastosowaniem palety ma-
teriałów znanej z I etapu, który zaskarbił 
sobie uznanie nowych mieszkańców Bli-
skiego Piaseczna.

Deweloper wprowadził nowe pomysły 
na funkcjonalne mieszkania z ogródkami 

wyniesionymi powyżej poziomu terenu, 
mniejsze studia już od 26 m2, ale także ofe-
ruje hity znane z pierwszego etapu tzn. 
trzypokojowe mieszkania dla wymagają-
cych z przeszklonymi werandami, których 
nie oferuje żaden inny deweloper na lo-
kalnym rynku Piaseczna i okolic. Zupełnie 
nowe wzorce kształtowania zabudowy 
przyjaznej mieszkańcom oznaczają odda-
nie im prywatnego, pięknie zagospoda-
rowanego zielenią patio, które stanowić 
będzie miejsce do integracji i tworzenia 
się wspólnoty. 

– Bliskie Piaseczno wyznaczyło nowy 
standard na lokalnym rynku mieszkanio-
wym. To nasza odpowiedź na potrzeby 
tych wszystkich, którym zależy na miesz-
kaniu w wysokim standardzie i bez zgiełku 
wielkiego miasta, a jednocześnie nie chcą-
cych rezygnować z miejskich wygód i roz-
winiętej infrastruktury. Tak jak we wszyst-
kich inwestycjach Ghelamco, również  
i w tej przyświecały nam idee miastotwór-
czości, zrównoważonego rozwoju oraz 
budowania lokalnej społeczności. Pierw-
szy etap inwestycji cieszył się ogromnym 

zainteresowaniem klientów, dlatego szyb-
ko zdecydowaliśmy się na wprowadzenie  
do sprzedaży nowej puli mieszkań – mówi 
Jarosław Zagórski, dyrektor zarządzający 
Ghelamco Poland.

Na II etap inwestycji składa się 140 
funkcjonalnie zaprojektowanych mieszkań  
1-, 2- i 3-pokojowych o metrażach od 26 
do 67 m2, które odpowiadają potrzebom 
rodzin z dziećmi, singlom, jak i inwesto-
rom. To, co powinno przyciągnąć uwagę 
przyszłych mieszkańców to duże okna, 
balkony, ogródki (nawet do 54 m2) i prze-
szklone loggie w formie werandy.

Ważnymi elementami inwestycji Bli- 
skie Piaseczno są bezpieczeństwo i wy-

goda. Osiedle posiada rozwiązania zapro-
jektowane z myślą o rodzicach z dziećmi  
i osobach starszych. Budynki wyposażone 
są w bezpieczne, nowoczesne i ciche win-
dy, do których dojdziemy bez konieczności 
pokonywania schodów. Ponadto dostępne 
są antywłamaniowe drzwi do lokali pod-
kreślone eleganckim portalem oraz vide-
odomofony i monitoring 24h.

Warto również wspomnieć o licznych 
rozwiązaniach eko, które będą towarzy-
szyły na co dzień nowym mieszkańcom. 
Na dachach budynku II etapu osiedla Bli-
skie Piaseczno zamontowane będą panele 
fotowoltaiczne wykorzystujące energię 
słoneczną do wytwarzania czystej energii 
elektrycznej, która zasilać będzie części 
wspólne, takie jak klatki schodowe czy 
oświetlenie zewnętrzne patio oraz garaży. 
Ponadto osiedle oferuje miejsca postojo-
we w garażach przygotowane do montażu 
ładowarek do samochodów elektrycznych, 
a także rowerów i hulajnóg elektrycznych. 
A skoro mowa o jednośladach, pomyślano 
również o stojakach na tego typu sprzęt. To 
stworzy zachęcającą atmosferę dla miesz-

kańców do korzystania z ekologicznych 
środków transportu. Nie należy zapomnieć 
dodatkowo o możliwości korzystania z do-
jazdu do Warszawy nowoczesnym pocią-
giem SKM, a to daje szansę zamiany samo-

chodu na ekologiczny transport kolejowy i 
to w ramach Warszawskiej Karty Miejskiej.

Osiedle mieszczące się przy ulicy Tuka-
nów w Starej Iwicznej to jedyne w swoim 
rodzaju miejsce, stanowiące nową jakość 
w architekturze miasta. W jednym miej-
scu łączy funkcje mieszkaniowe, wypo-
czynkowe i usługowo-handlowe, dzięki 
którym po powrocie z pracy wszystko 
będziesz mieć pod ręką! Bliskie Piaseczno 
znajduje się w pobliżu sklepów oraz punk-
tów, które zaspokoją codzienne potrze-
by mieszkańców. A ponadto jest bardzo 

blisko Warszawy, granica administracyj-
na stolicy jest oddalona o zaledwie 3 km  
od osiedla.

Deweloperem osiedla Bliskie Piaseczno 
jest belgijska firma Ghelamco, tworząca 

unikalne projekty wzbogacające architek-
toniczny krajobraz miast, jednocześnie 
dbając o komfort przyszłych użytkowni-
ków i kierując się ideą zrównoważonego 
rozwoju. Od ponad 30 lat Ghelamco z suk-
cesem inwestuje również w Polsce. Firma 
zrealizowała wyróżniające się inwestycje 
mieszkaniowe, m.in. Groen Konstancin, 
Flisac Apartamenty Powiśle, Foksal 13/15, 
Woronicza Qbik, a także biurowce, m.in. 
Warsaw Spire, The Warsaw HUB czy War-
saw UNIT.

Bliskie Piaseczno – nowa jakość  
na rynku mieszkaniowym  
południowych okolic Warszawy. 

RUSZYŁA BUDOWA II ETAPU INWESTYCJI PRZY UL. TUKANÓW 
Po sprzedażowym sukcesie mieszkań I etapu osiedla Bliskie  
Piaseczno, których klucze wydano klientom latem, przyszedł czas  
na rozpoczęcie sprzedaży mieszkań w II etapie inwestycji.

BLISKIE PIASECZNO       Biuro sprzedaży : ul. Tukanów 12 lok. U1, 05-500 Stara Iwiczna, contact@bliskiepiaseczno.com, +48 600 113 113       WWW.BLISKIEPIASECZNO.COM
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Słońce, ciepły piasek pod stopami i szum 
fal – właśnie tak kojarzą nam się wakacje 
i beztroska płynąca z podróży do Włoch, 
Hiszpanii czy Grecji. Nic dziwnego, że chęt-
nie przenieślibyśmy to piękno do naszych 
polskich domów. Okazuje się, że w praktyce 
nie jest to takie trudne. O czym powinniśmy 
pamiętać?

Paleta barw prosto z Grecji
Nie bez przyczyny tak kochamy sło-

neczne ulice skąpane w bieli, różnych nie-
bieskościach i kolorze piasku, a ten duet 
kolorystyczny tak bardzo kojarzymy z nad-
morskimi kurortami. Dlatego właśnie przy 
wyborze dodatków powinniśmy postawić 
na podobne tonacje. Jako bazę najlepiej 
wybrać biel lub pokrewne odcienie.

 – Biel w mieszkaniu, to o tyle dobre 
rozwiązanie, że barwa jest neutralna i nie 
trzeba przeprowadzać rewolucji, żeby wpro-
wadzić trochę morskiego klimatu. Często 
w naszych domach mamy białe ściany czy 
meble, a nawet jeśli są w jasnych odcieniach 
np. ecru, to będą pasowały. Dodatkowo za-
wsze możemy wzbogacić wnętrze o biały 
dywan, pościel czy zasłony – uniwersalność 
białych dodatków sprawia, że będziemy 
mogli z nich korzystać nawet wtedy, gdy 
wprowadzimy kolejne zmiany aranżacyjne. 
Biel lub krem będzie doskonałym tłem do 

wyeksponowania kontrastowych odcieni 
niebieskiego – chmurnego granatu, żywego 
turkusu czy błękitu nieba – podpowiada 
specjalistka sieci sklepów KiK.

Naturalne materiały 
na pierwszym planie

Śródziemnomorski styl czerpie bardzo 
mocno z natury, dlatego w salonie czy ja-
dalni nie może zabraknąć przecieranego 
drewna, kamienia, gliny czy wiklinowych 
plecionek. Nie musimy jednak stawiać od 
razu dębowego stołu czy wybierać kamien-
nego blatu – znajdziemy dużo tańsze dodat-
ki, które oddadzą morski klimat w różnych 
pomieszczeniach. 

– Możemy zrobić samodzielnie stolik ka-
wowy, wykorzystując palety – pomalowany 
na biało, z delikatnymi przetarciami będzie 
perełką kącika wypoczynkowego. Jako de-
korację wybierzmy wiklinowe, materiałowe 
kosze lub osłonki na doniczki, które świet-
nie połączą się z zielenią roślin. Natomiast 
kuchenny stół udekorujmy okrągłymi, rat-
tanowymi podkładkami, a szafkę wypełnij-
my biało-niebieską zastawą. Będzie idealna 
na śniadania na balkonie czy długie, letnie 
spotkania z przyjaciółmi – mówi ekspertka 
KiK i dodaje: w śródziemnomorskim stylu 
bardzo ważną rolę odgrywa światło, dlatego 
jeśli mamy standardowe okna, to zadbajmy 

o to, by sztuczne oświetlenie było lekkie i 
przyjemne – pomogą nam w tym lniane 
czy plecionkowe abażury na lampy wiszące 
i stojące. Dorzućmy do tego klimatyczne 
latarenki i dużo świec.

Jeszcze więcej morza!
Jeśli wciąż będziemy czuli aranżacyjny 

niedosyt, to z taką bazą łatwo przejść do 
stylu marynistycznego. W praktyce oznacza 

to, że możemy dodać kilka typowo mor-
skich elementów – np. wieszak w kształcie 
kotwicy, drewniane, przecierane lampiony 
czy poduszki w granatowo-białe pasy. Szafki 
i półki możemy ozdobić pamiątkami przy-
wiezionymi z morskich wojaży – figurkami 
ryb, dekoracyjnymi muszlami czy wazona-
mi, które przypominają ukwiały z oceanicz-
nego dna. Morskie dekoracje znajdziemy 
w wielu sklepach w Polsce. Pamiętajmy 

jedynie, aby mnogość dodatków nie przy-
tłoczyła jasnej przestrzeni. 

Nie istnieje jeden, słuszny sposób na 
aranżację w stylu śródziemnomorskim, dla-
tego jeśli uwielbiamy ten klimat, możemy 
co sezon nieco go modyfikować, uzupeł-
niając dodatki o nowe pamiątki przywie-
zione z podróży. Taka wersja nigdy się nie  
znudzi!

Źródło: Informacja prasowa KiK

Wnętrza w stylu śródziemnomorskim
Wakacje sprzyjają podróżowaniu – poznawaniu nowych miejsc albo odwiedzaniu tych dobrze znanych. Jeśli należymy do fanów krajów śródziemnomorskich,  
to z przyjemnością podziwiamy tamtejsze krajobrazy, kolor wody, roślinność i relaksujemy się, spacerując wąskimi uliczkami. Kto choć raz nie pomyślał o tym, jak dobrze 
byłoby otaczać się tym na co dzień? A jeśli to prostsze niż nam się wydawało? Podpowiadamy, jak w szybki i niedrogi sposób wprowadzić wakacyjny klimat do własnych 
czterech kątów!

fo
t. 

Ki
K
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Moda na egzotykę we wnętrzach ma 
się świetnie. Po wszechobecnych wzorach 
monster, palm i kwiatów nadszedł czas 
zdecydowanie bardziej stonowanych kolo-
rystycznie, jakby wypłowiałych od słońca, 
motywów boho.

– To niezwykle wdzięczny styl, bo charak-
terystyczne dla niego ozdoby są niedrogie i 

dodają wnętrzom niezwykłej przytulności. 
To wszystko za sprawą naturalnych mate-
riałów: gliny, drewna, sznurka, bawełny, 
słomy czy wysuszonych traw, które nigdy 
nie są idealne, a przez to wyjątkowe i jakby 

swojskie, nawet jeśli powtarzają motywy 
zaczerpnięte z dalekich krajów Azji – zauwa-
ża dekoratorka związana z siecią sklepów  
KiK.

Boho, czyli jaki?
Jakie elementy dekoracyjne wyróżniają 

styl boho? To doskonale znane makramy, 

ale też łapacze snów, bukiety wysuszonych 
traw lub palmowych liści, ale także świece, 
kadzidełka, ozdobne kamyki i muszle. Ide-
alnie pasują do nich meble w naturalnym 
kolorze drewna, kuferki i parawany, a także 

zwiewne zasłony z tkaniny – na przykład 
lnianej i bawełnianej, jak również narzuty  
i koce. 

– Styl boho mieści w sobie także prak-
tyczne drobiazgi, np. ceramiczne kubki, 
miseczki, świeczniki, metalowe i rattanowe 
tace, słomiane kosze do przechowywania, 
a także doniczki, w których możemy ho-
dować swoje ulubione, niekoniecznie eg-
zotyczne kwiaty – tłumaczy dekoratorka 
i dodaje: jednak moimi ulubionymi boho 
akcesoriami są te, które „pracują” z wiatrem 
i ruchem powietrza. Oprócz wspomnia-
nych zasłon to też strategicznie umiejsco-
wione – na przykład zawieszone na lampie 
czy oknie – łapacze snów i dzwoneczki. 
Te ostatnie świetnie prezentują się nad 
drzwiami wejściowymi, podwieszone na 
balkonie, np. na poręczy, i wszędzie tam, 
gdzie podmuch wiatru może sprawić, że 
będą dźwięczeć. To piękne połączenie deli-
katności i mocy natury – mówi dekoratorka  
marki KiK.

Gdzie zastosować 
styl boho?

Wygląda na to, że wszystkie wspomniane 
ozdoby czy meble i dodatki równie świetnie 
prezentują się we wnętrzach – od kuchni, 
przez salon i sypialnię, po łazienkę – jak i na 
zewnątrz, tworząc piękną scenerię do let-
niego wypoczynku na balkonie czy tarasie. 

– Dzięki temu w łatwy sposób możemy 
stworzyć spójną estetycznie całość, gdzie 
styl naszego mieszkania czy domu pasuje 
do tego na balkonie, tarasie lub w ogrodzie. 
Co więcej, gdy będziemy mieć ochotę na 
drobne odświeżenie naszych czterech ką-
tów, możemy pozamieniać miejscami do-
datki – np. wynieść donicę z kwiatem do 
ogrodu albo makramę czy łapacz snów z 
balkonu powiesić w sypialni. Wszystko na-
dal będzie do siebie świetnie pasować! – 
podpowiada stylistka.

Styl boho spodoba się tym, którzy lubią 
stonowaną kolorystykę, naturalne mate-
riały i chcieliby w swoich czterech kątach 

poczuć klimat rodem z Bali. Przy pomocy 
różnych dodatków i akcesoriów jest to 
możliwe. Dorzućmy kilka zielonych roślin 
o rozłożystszych liściach  i rozkoszujmy się 
luzem w stylu boho!

Źródło: Informacja prasowa KiK

Boho – wpuść luz do swojego wnętrza
Naturalny, delikatny, zwiewny, nieco egzotyczny – styl boho to król w dekoracji wnętrz. I nie tylko wnętrz! Świetnie sprawdza się też  
na balkonach, tarasach i w ogrodach, gdzie za sprawą kilku dodatków można wyczarować klimat jak z najdalszych zakątków świata.

fo
t. 

Ki
K
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Witajcie na świecie 
Aleksandro, Michalino, Leonie, Kaju, Makarze, Oliwio, Kornelio, 
Antosiu, Adrianno, Aleksandrze, Jakubie, Franciszku, Nelu, Sofio!

Aleksandra
Data urodzenia: 23.09.2023 (14:47)

Imiona rodziców: Ania i Daniel
Waga: 2670 g
Wzrost: 52 cm

Franciszek
Data urodzenia: 15.09.2023 (14:12)
Imiona rodziców: Ewelina i Paweł

Waga: 3800 g
Wzrost: 56 cm

Nela
Data urodzenia: 13.09.2023 (02:58)
Imiona rodziców: Andżelika i Adam

Waga: 2990 g
Wzrost: 53 cm

Sofia/Victoria
Data urodzenia: 13.09.2023 (09:35)

Imiona rodziców: Justyna i Julio
Waga: 3150 g
Wzrost: 56 cm

Michalina
Data urodzenia: 16.09.2023 (13:29)

Imiona rodziców: Patrycja i Rafał
Waga: 3680 g
Wzrost: 54 cm

Kaja
Data urodzenia: 16.09.2023 (14:30)

Imiona rodziców: Natalia i Przemysław
Waga: 2950 g
Wzrost: 52 cm

Michalina
Data urodzenia: 23.09.2023 (23:42)

Imiona rodziców: Karina i Paweł
Waga: 3130 g
Wzrost: 54 cm

Leon
Data urodzenia: 17.09.2023 (08:28)
Imiona rodziców: Dominika i Jakub

Waga: 3140 g
Wzrost: 54 cm

Oliwia
Data urodzenia: 23.09.2023 (20:38)
Imiona rodziców: Emilia i Andrzej

Waga: 3100 g
Wzrost: 53 cm

Adrianna
Data urodzenia: 8.09.2023 (20:38)

Imiona rodziców: Sylwia i Filip
Waga: 3400g
Wzrost: 54 cm

Kornelia
Data urodzenia: 17.09.2023 (05:35)

Imiona rodziców: Weronika i Mateusz
Waga: 3135 g
Wzrost: 53 cm

Aleksander
Data urodzenia: 16.09.2023 (16:48)
Imiona rodziców: Kinga i Sebastian

Waga: 3730 g
Wzrost: 58 cm

Makar
Data urodzenia: 23.09.2023 (23:00)

Imiona rodziców: Inna i Andrii
Waga: 3360 g
Wzrost: 55 cm

Antosia
Data urodzenia: 13.09.2023 (15:12)

Imiona rodziców: Agnieszka i Damian
Waga: 4200 g
Wzrost: 57 cm

Jakub
Data urodzenia: 12.09.2023 (22:11)
Imiona rodziców: Karolina i Łukasz

Waga: 3410 g
Wzrost: 55 cm

„Witajcie na świecie” to cykl, w którym przedstawiamy 
czytelnikom naszej gazety oraz portalu internetowego  
(www.przegladpiaseczynski.pl) zdjęcia dzieci urodzonych 
w Szpitalu św. Anny w Piasecznie. Dziękujemy personelowi 
szpitala za pomoc, a dumnym rodzicom gratulujemy!

\\\ PIASECZNO 

W nadchodzącym 
2024 roku, w ramach 
Budżetu Obywatelskiego, 
zrealizowanych zostanie  
20 projektów na łączną  
sumę 990 090 zł.

P odczas tegorocznej edycji zgłoszo-
no aż 2416 kart do głosowania, z 

których 2143 nadesłano drogą elektro-
niczną. Spośród wszystkich zgłoszeń, 
2368 zostało uznanych za poprawne, 
zaś 48 odrzucono z różnych powodów, 
takich jak brakujące lub nieprawidłowe 
informacje na formularzach. Zgodnie z 
Regulaminem Budżetu Obywatelskie-

go w Piasecznie, takie głosy zostały 
unieważnione.

Poniżej prezentujemy listę zwycię-
skich projektów, które wkrótce zosta-
ną zrealizowane w gminie Piaseczno, 
zaczynając od tego, który cieszył się 
największym poparciem mieszkańców:
1. Rowerem do szkoły.
2. Stop smog – nowe rabaty, drzewa, 
krzewy, byliny i rośliny cebulowe!
3. Zwolnij – wyświetlacze prędkości 
pod szkołami!
4. Kraina św. Mikołaja w Piasecznie.
5. Gimnastyka rehabilitacyjna dla se-
niorów.
6. Zakup urządzeń zabawowych do 
Ogrodu Jordanowskiego w Józefosła-
wiu.

7. Zrób to sam – zajęcia dla dzieci i mło-
dzieży.
8. Kody na e-booki i audiobooki – mo-
bilne czytanie dla każdego!
9. Przestrzeń piknikowa przy Parku 
Zachodnim.
10. Audiobooki dla każdego – online 
bez wychodzenia z domu.
11. „Uczeń w spektrum autyzmu – spot-
kania psychoedukacyjne dla rodziców i 
specjalistów”.
12. Plenerowy stół do tenisa stołowego
13. Wagi najazdowe dla osób z nie-
pełnosprawnością – które korzystają 
z wózka inwalidzkiego. Ważne także 
dla seniorów.
14. Relaksacyjna joga z ćwiczeniami 
oddechowymi dla dorosłych.

15. 1 nowa stacja piaseczyńskiego ro-
weru miejskiego.
16. Zagrajmy! – poszerzenie oferty 
planszówek w bibliotece w Zalesiu 
Górnym.
17. Zadaszona wiata dla rowerów przy 
Szkole Podstawowej w Jazgarzewie.

18. Aktywna, zdrowa MAMA to szczęś-
liwe DZIECKO.
19. Radar ostrzegający o przekroczeniu 
prędkości – Świętojańska.
20. Zalesie Górne – Poznajmy się.

Agnieszka Zofia Piechowska

Budżet Obywatelski 2024 – wyniki głosowania
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O powiem o tym, jak hrabianka Ce-
cylia Plater-Zyberkówna podaro-

wała kury z Chyliczek pisarzowi Hen-
rykowi Sienkiewiczowi do Oblęgorka.

W Piasecznie ustanowiono rok 
2023 rokiem hrabianki Cecylii Plater-
-Zyberkówny. Zbieram więc materiały 
do opowieści o niewątpliwie barwnej 
postaci historycznej i odszukałam in-
formacje o Cecylii i kurach i nie jest to 
banalna informacja, bo Chyliczki Ce-
cylii kurami stały. Kury Chyliczanek 
zdobywały złote medale na wielu wy-
stawach w Królestwie, brały udział w 
konkursach i były chlubą majątku. W 
1902 roku, którego dotyczy moje opo-
wiadanie, szkoła gospodarstwa w Chy-
liczkach zarządzana przez hrabiankę 
miała się znakomicie. Jeszcze w 1899 
r. zakład pod Piasecznem rozwijał się z 

każdym rokiem, już nie mógł pomieścić 
tak wielu uczennic, które przyjeżdżały 
po nauki do Chyliczek, budowano więc 
nowy murowany pawilon, wiosną po-
łożono kamień węgielny, a już jesienią 
1899 został zadaszony. Tymczasem 
gospodarstwo potrzebne hrabiance 
do realizacji zadań dydaktycznych 
rozwijało się wzorcowo. Zwierzęta w 
stajniach, oborach, chlewniach i kurni-
kach były pięknie zadbane. Można było 
wybrać się na wycieczkę do szkoły w 
Chyliczkach i to wszystko obejrzeć, i być 

mile ugoszczonym przez nauczycielki i 
uczennice zakładu. Wracając do kur i 
kurników Cecylii. Obwoziła te piękne 
okazy ze swojej hodowli po wystawach 
i zdobywała złote medale na każdej z 
nich, nie mając w tej dziedzinie konku-

rencji. No może z okolic jedynie panie 
Izabella i Irena Ryxowe, dziedziczki 
Prażmowa mogły mieć ładniejsze ku-
ry. W czasopiśmie Ziemianka z 1913 
roku opis wystawy drobiu imponuje. 
Okazuje się, że hodowanie rasowego 
drobiu stało się zajęciem arystokratek. 
I tak na wystawie w Warszawie: „Mie-
liśmy na wystawie i drób zagraniczny, 
choć przez polską znakomitą hodow-
czynię, przysłany. P. Paderewska jest 
żoną słynnego na cały świat artysty 
muzyka. Jeździ z mężem do Ameryki, 
Anglji, Francji”.

\\\  Kury i gęsi hrabianki Ce-
cylii jadą do Oblęgorka

 W 1902 r. w wielu gazetach Kró-
lestwa ukazała się wiadomość o tytule 
„Podarek dla Sienkiewicza”. Znalazłam 

tę informację w „Słowie” z 11 grudnia 
1902 r. oraz w „Gazecie Lwowskiej” z 
tego samego roku. Oto jej treść: „Poda-
rek dla Sienkiewicza. Cecylia Plater Zy-
berkówna wysłała jako podarunek dla 
Sienkiewicza na nowe gospodarstwo 
w Oblęgorku wyborowe okazy drobiu, 
wyhodowane w jej zakładzie gospodar-
czym w Chyliczkach, Są to przepyszne 
okazy wyłącznie ras aklimatyzowanych 
już zupełnie (kury Bramaputra, Langs-
hau, Wyandott, Orpington itd. gęsi łabę-
dzie białe, kaczki Pekin itd.) nadających 

się szczególne do praktycznych cho-
wów hodowlanych. Okazy te dojechały 
już pomyślnie do Oblęgorka”.

Bardzo mnie kusiło, aby sprawdzić, 
jak wyglądały te piękne okazy drobiu z 
Chyliczek, koniecznie chciałam wyszu-

kać ich opis w publikacjach z tamtych, 
czyli z Cecylii i Sienkiewicza czasów i 
oto on: „Doniosłe ma znaczenie i wielką 
zasługę dla społeczeństwa zakład go-
spodarczy w Chyliczkach, założony nie 
dla spekulacyi, lecz w imię dobra ogól-
nego przez hr. C. Plater-Zyberkównę, 
w celu szerzenia zasad postępowego 
gospodarstwa kobiecego. Zakład taki 
nie może być przedmiotem interesu, 
to też bez wahania robimy mu na tym 
miejscu reklamę, podając do wiadomo-
ści ogółu szczegóły z działu hodowli 
drobiu, zachęcając nasze czytelniczki 
do korzystania z jego usług. A więc 
przede wszystkiem zakład posiada na-
stępujące rasy kur: 1) Plymouth Bock, 
szaro-popielata, wielka i nadzwyczaj, 
wytrzymała. Dobrze się niesie i dosko-
nale. Młode rosną szybko i dają mięso 
delikatne, starsze posiadają wielką 
skłonność do tuczenia. Wyśmienitą 
jest do krzyżowania z rasą miejscową. 
2) Langshan, czarna, bardzo duża. Ze 

względu na produkcję jaj i mięsa oraz 
piękną powierzchowność i łatwość 
hodowli, rasa ta może współzawodni-
czyć z najpierwszymi rasami. Wybor-
nie przekazuje swe cechy potomstwu, 
dlatego doskonałą jest do krzyżowania 
z polską kurą domową. 3) Orpington, 
barwy żółtej, ogromna, najnowsza 

angielska odmiana kur. Znosi się wy-
śmienicie i dobrą jest matką, a przede 
wszystkiem wydaje dużo delikatnego 
mięsa, wyborna na pulardy i najodpo-
wiedniejsza do krzyżowania z naszą 
żółtą kurką. 4) Wyandotte, srebrzysta, 
duża, zaliczyć się może do ras pożytecz-
nych; nieśna, znosi jaja nawet w zimie, 
kurczęta hartowne, prędko rosną i dają 
mięso soczyste i delikatne. 5) Brama-
putra, gronostajowata, olbrzymia, wy-
śmienita do wysiadywania gęsich jaj, w 

hodowli łatwa i hartowna. 6) Paduan, 
złocista, ze wspaniałym czubem, daje 
mięso delikatne i smaczne, zahartowa-
na na nasz klimat, służy do dekoracyi. 
7) Holender, czarna, z białym prześlicz-
nym czubem, przy racjonalnej hodowli 
wytrzymała, służy do ozdoby kurników. 
Gęsi rasy Emdeńskiej, białe, ogromne. 
Kaczki rasy Pekińskiej, białe, ogromne. 
Jaja wylęgowe sprzedają się od dn. 15-
go maja do dnia 8-go czerwca. Kurze 
po 2 rb. 50 kop., gęsie po 5 rb. 50 kop., 
kacze po 3 rb. 10 kop. za tuzin i wysyła 
się koleją lub pocztą podług porządku 
zamówień. Za opakowanie tuzina lub 
mniej jaj na wysyłkę kolejową liczy się 
15 kop. Na pocztę zaś wysyłają się jaja 
w specjalnych koszykach. Wysyła się 

drób pośpiesznym pociągiem, tylko 
należy wskazać osobę do odbioru na 
ostatniej stacji kolejowej. Na żądanie 

zawiadamia się telegraficznie, co służy 
za fracht do odbioru”.

\\\  Ten Oblęgorek to tylko  
kłopot, ale gęsi tu piękne

Rok 1900 był rokiem jubileuszo-
wym pisarza Henryka Sienkiewicza. 
Uroczystości były wyznaczone na gru-
dzień, ale już od stycznia prasa pisała 
o jubileuszu. Jednocześnie zbierano 
składki na „dar narodowy”. Ogólnie z 
tym darem nie wiodło się dobrze, bo 
Sienkiewicz był majętnym człowiekiem 
i miał wielu przeciwników, którzy uwa-
żali, że pieniądze trzeba przeznaczyć na 
lepsze i ważniejsze cele. No ale stanęło 
wreszcie na podarowaniu Sienkiewi-
czowi majątku w Oblęgorku (dziś wieś 
18 km od Kielc). Ten dar tak został 
skwitowany przez znajomego Sienkie-
wiczowi pisarza: „...gdy kupiono Oblę-
gorek, do którego z Warszawy jechało 
się dłużej, niż do Wiednia, uważałem, 
że wybór uczyniono nietrafny, a tego 
samego zdania był również i Sienkie-
wicz, jak mi sam potem mówił nieraz, 
skarżąc się przy tym, że mu ofiarowa-
no majątek z niespłaconą pożyczką To-
warzystwa Kredytowego Ziemskiego, 
którego raty musiał płacić ze swych... 
honorariów literackich! Oblęgorek bo-
wiem, pomimo wody Ursus, nie przy-
nosił grosza dochodu...”.

\\\  Epilog
Na koniec ciekawostka! Okazuje 

się, że Maria Sienkiewicz w 1913 r. w 
Warszawie wystawiała na wystawie 
gęsi, czyli złapała bakcyla hodowcy 
drobiu.

Małgorzata Szturomska 

Kury, kaczki i gęsi z Chyliczek

FO
T. 

BI
ES

IA
DA

 L
IT

ER
AC

KA

FO
T. 

JA
CE

K 
M

RÓ
W

CZ
YŃ

SK
I

FO
T. 

JA
CE

K 
M

RÓ
W

CZ
YŃ

SK
I

FO
T. 

ZB
IO

RY
 M

S

W kurniku w Chyliczkach

Oblęgorek w około 1969 r., wycieka szkolna LO w Piasecznie  
z profesor Sałabską

Informacja prasowa z dziennika „Słowo” z 1902 r.

Oblęgorek, zdjęcia z wycieczki młodzieży z LO w Piasecznie
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Wycinek z czasopisma Ziemianka

Gospodarstwo potrzebne 
hrabiance do realizacji 
zadań dydaktycznych 

rozwijało się wzorcowo
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OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO

o wszczęciu postępowania
Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 

przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg (t.j. Dz. U. z 2023 r., poz. 162) zawiadamiam,  
że w dniu 27 września 2023 r. zostało wszczęte postępowanie w sprawie udzielenia zezwolenia  
na realizację inwestycji drogowej:  
inwestor:       Burmistrz Miasta i Gminy Góra Kalwaria, ul. 3-go maja 10, 05-530 Góra Kalwaria                       
inwestycja:    budowa drogi gminnej w Podłęczu gm. Góra Kalwaria, od skrzyżowania z drogą 

powiatową 2801W w km 14+300   
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej:
– w liniach rozgraniczających projektowanej drogi:
drukiem wytłuszczonym – działki pod realizacje inwestycji w projektowanym pasie drogowym,  
(w nawiasach podano nr działki po podziale, po średniku działki po za projektowanym pasem 
drogowym, pozostające przy aktualnym właścicielu), oznaczone wg katastru nieruchomości  
numerami:
jedn. ew. 141801_5 Góra Kalwaria, obręb 0035 Podłęcze:
123 (123/1; 123/2), 298 (298/4; 298/5; 298/6), 299 (299/2; 299/1), 67/2 (67/6; 67/5),  65 (65/2; 65/1), 
64/5 (64/9; 64/8), 64/4 (64/7; 64/6), 63/7 (63/10; 63/9), 122/1 (122/4; 122/5), 124 (124/1; 124/2), 306 
(306/1; 306/2), 66/2 (66/3; 66/4), 311/2 (311/3; 311/4)
– poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
przeznaczone pod przebudowę sieci uzbrojenia terenu:
(w nawiasie nr działki przed podziałem)
jedn. ew. 141801_5 Góra Kalwaria, obręb 0035 Podłęcze: 311/4 (311/2)
przeznaczone do rozbiórki istniejących obiektów budowlanych nieprzewidzianych do dalszego 
użytkowania oraz tymczasowych obiektów budowlanych:
(w nawiasie nr działki przed podziałem)
jedn. ew. 141801_5 Góra Kalwaria, obręb 0035 Podłęcze: 66/4 (66/2)
przeznaczone pod przebudowę innych dróg publicznych:
jedn. ew. 141801_5 Góra Kalwaria, obręb 0035 Podłęcze: 294/122

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Filii Wydziału Architektoniczno-Budowlanego Stanowisko  
w Górze Kalwarii, Rynek im. Biskupa Wierzbowskiego 1 (wejście od ul. Piłsudskiego), 05-530 Góra 
Kalwaria, gdzie od pon. do piąt. w godzinach 8-15 można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski do  
czasu wydania orzeczenia w sprawie.  

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za 
dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuje się, że o innych czynnościach, z wyjątkiem 
zawiadomienia o wydaniu decyzji, organ będzie informował poprzez obwieszczenie w Biuletynie 
Informacji Publicznej.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.37.2023.KS         
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 18.10.2023 r.

     OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wszczęciu postępowania

Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg (t.j. Dz. U. z 2023r. poz. 162), zawiadamiam,  
że w dniu 6 września 2023 r. została dokonana korekta wniosku w skutek czego ponownie należało 
zawiadomić o wszczęciu postępowania w sprawie udzielenia zezwolenia na realizację inwestycji 
drogowej: 
inwestor:       Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno, ul. Kościuszki 5, 05-500 Piaseczno,                       
inwestycja:    Rozbudowa dróg gminnych: ul. Żeromskiego i ul. Mazurskiej w Piasecznie,    
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej:
– położone w liniach rozgraniczających projektowanych dróg – wchodzące w projektowany pas 
drogowy, drukiem wytłuszczonym – nieruchomości lub ich części planowane do przejęcia na rzecz 
właściwej jednostki samorządu terytorialnego (w nawiasie podano numery działek po podziale, numer 
po przecinku – działka pozostająca przy obecnym właścicielu) oznaczone wg katastru nieruchomości 
numerami:
• jedn. ew. 141804_4; Piaseczno – miasto: obręb 0024: dz. ew. nr: 23/1 (23/3, 23/2); 205 (205/1, 205/2); 
6/6; 479 (479/1, 479/2); 6/5 (6/7, 6/8); 246/13 (246/20, 246/21); 240 (240/1, 240/2); 246/17;
jedn. ew. 141804_4; Piaseczno – miasto: obręb 0028: dz. ew. nr: 6/4; 3/50 (3/56, 3/57); 3/44, 3/51 (3/58, 
3/59); 3/45 (3/54, 3/55); 3/52; 3/53 (3/60, 3/61); 
• jedn. ew. 141804_4; Piaseczno – miasto: obręb 0043: dz. ew. nr: 2/2 (2/24, 2/25); 2/3 (2/26, 2/27); 2/4 
(2/28, 2/29); 2/6; 5/1 (5/28, 5/29); 2/18; 2/19; 2/20; 3/7; 3/8; 6/4; 6/3; 4/6; 6/5 (6/12, 6/13); 4/7 (4/18, 
4/19); 3/9; 4/4 (4/16, 4/17); 4/3 (4/14, 4/15); 7/12 (7/21, 7/22); 7/11; 13/5 (13/10, 13/11); 13/1; 3/4; 2/16; 
2/14; 2/13 (2/30, 2/31), 2/17, 2/15 (2/32, 2/33, 2/34)
– położone poza liniami rozgraniczającymi projektowanych dróg – na których przewiduje 
się przebudowę innych dróg publicznych, przebudowę/budowę sieci uzbrojenia terenu, budowę 
urządzeń wodnych i urządzeń melioracji wodnych szczegółowych (w nawiasie podano numery działek 
po podziale):
• jedn. ew. 141804_4; Piaseczno – miasto: obręb 0024: dz. ew. nr: 106/2, 106/1, 209/1, 212/1, 245/2, 
245/8;
• jedn. ew. 141804_4; Piaseczno – miasto: obręb 0027: dz. ew. nr: 53, 52/1, 9;
• jedn. ew. 141804_4; Piaseczno – miasto: obręb 0028: dz. ew. nr: 3/51 (3/59), 3/45 (3/55), 3/53 (3/61), 
3/7, 1/4;
• jedn. ew. 141804_4: Piaseczno – miasto: obręb 0043: dz. ew. nr: 1/1, 2/2 (2/25), 2/4 (2/29), 4/7 (4/19), 
7/12 (7/22), 3/18, 13/5 (13/11), 13/6, 2/13 (2/31), 2/15 (2/34), 7/2;

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 
05-500 Piaseczno, kancelaria Architektoniczno-Budowalna, od poniedziałku do piątku w godzinach 
7-16, gdzie można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie. 

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za 
dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuje się, że o innych czynnościach, z wyjątkiem 
zawiadomienia o wydaniu decyzji, organ będzie informował poprzez obwieszczenie w Biuletynie 
Informacji Publicznej.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.11.2023.AM            
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 18.10.2023 r.

\\\ PIASECZNO 

Jak co roku przy Zespole 
Szkół nr 3 im Cecylii Plater-
-Zyberkówny odbył się 
Piaseczyński Hubertus.      

H ubertus to uroczyste święto jeź-
dzieckie, organizowane na koniec 

sezonu jeździeckiego. Obchody mają 
zapewnić dobre wyniki w kolejnym ro-
ku. Piaseczyński Hubertus to wspania-
ła i wieloletnia tradycja, prezentująca 
piękno i mądrość koni, ale też miłość 
człowieka do zwierzęcia. 

– Uroczystość ta wpisuje się w ob-
chody roku Cecylii Plater-Zyberkówny, 
patronki naszej szkoły – powiedziała 
do zgromadzonych gości oraz uczniów 
placówki Małgorzata Król, dyrektor 
Zespołu Szkół nr 3 im Cecylii Plater-

-Zyberkówny w Piasecznie. – Rok ten 
z inicjatywy Piaseczyńskiej Rady Ko-
biet został po to ogłoszony, aby przy-

pomnieć o postaci naszej wyjątkowej 
patronki. Kobiety pozytywizmu, która 

swoimi poglądami wyprzedzała swoją 
epokę. Jestem dumna z tego, że repre-
zentuję szkołę właśnie jako kobieta. 

Często myślę sobie „Cecylio, co ty byś 
zrobiła?” – przyznała Małgorzata Król. 
– To wyjątkowe święto w skali powiatu, 
bo nie ma takiego kierunku technik-ho-
dowca koni w innej placówce, czy to w 
powiecie piaseczyńskim, czy w ościen-
nych – dodała Ewa Lubianiec, członkini 
zarządu powiatu piaseczyńskiego. 

\\\  Żeby zdobyć  
serce konia, trzeba...

Z udziałem uczniów i kadry na-
uczycielskiej z tejże placówki odbyły 
się pokazy: tradycyjny – nawiązujący 
do udomowienia konia, kawaleryjski 
czy pokaz bryczki w stylu węgier-
skim. Podczas Piaseczyńskiego Hu-
bertusa nie zabrakło także gonitwy 

za lisem oraz wspólnej biesiady mi-
łośników koni. Przed licznymi gośćmi 
zaprezentowały się m.in. konie Syria  
i Amadeusz.

– Konie to nieufne zwierzęta. Żeby 
zdobyć serce konia, trzeba mu najpierw 
oddać swoje – mówiła podczas obcho-
dów jedna z uczennic, wcielająca się w 
rolę Cecylii Plater-Zyberkówny. Jeżeli 
człowiek okaże wystarczającą ilość sza-
cunku i pokory, to ma cień szansę na 
zaufanie ze strony konia. Potem trzeba 
to zaufanie utrzymać i można być pew-
nym owocnej współpracy – dodała. 

Tekst i zdjęcia Anna Żuber

Co zrobić, żeby zdobyć 
serce konia?

Mimo deszczowej pogody, Hubertus przyciągnął liczną publiczność 

Przed gośćmi zaprezentowały się m.in. konie Syria... 

...i Amadeusz

Pokaz bryczki w stylu węgierskim

Mimo deszczowej  
pogody, Hubertus 
przyciągnął liczną 

publiczność 
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\\\ KRAJ 

Kto cierpliwie i z empatią 
porozmawia z samotnym 
seniorem? Kto lepiej zrozumie 
starszą osobę niż ta  
w podobnym wieku  
i w podobnej sytuacji 
życiowej? W Polsce działa 
telefon życzliwości  
i wsparcia dla seniorów. 

Pod numerem +42 200 60 50 wo-
lontariusze-seniorzy przez sześć 

dni tygodniu czekają na telefon od tych, 
którzy potrzebują kontaktu z innym 
człowiekiem. Dzwonić można w każdej 
sprawie.

Wolontariusze-seniorzy, którzy od-
bierają telefony, podkreślają, że osoby 
dzwoniące mają świadomość, iż rozma-
wiają ze swoimi rówieśnikami. Bardzo 
ułatwia to nawiązanie dobrego kon-
taktu i pomaga otworzyć się temu, kto 
dzwoni, ponieważ czuje się samotny.

– Myślę, że dlatego, że my, wolon-
tariusze i osoby, które dzwonią, jeste-
śmy w podobnym wieku, mogą one 
poruszać różne tematy. Miałam kilka 
telefonów, jeden był bardzo przyjemny, 
zadzwoniła pani, którą interesowała 
Łódź pod względem turystycznym. 
Dobrze, że mam trochę wiedzy na ten 
temat, więc bardzo przyjemnie mi się z 
tą panią rozmawiało – opowiada swo-
je wrażenia z dyżurów pani Krystyna 

Polak, wolontariuszka-seniorka. Do-
daje, że bywają też trudne rozmowy, 
np. pewna osoba oczekiwała pomocy 
materialnej. – Te rozmowy to także 
taki sprawdzian dla mnie, bo jestem 
osobą trochę zamkniętą, a kiedy roz-
mawiam z innymi, to mnie samej to 
pomaga – przyznaje pani Krystyna  
Polak.

– Zapadł mi w pamięci telefon od 
samotnej pani, która porusza się na 
wózku. Przez dwie godziny opowia-
dała mi o swoim króliczku. Ta pani 
przeżywała swoją samotność. Ja też 
jestem człowiekiem samotnym, nieraz 
siedzę sam w domu, więc ta rozmowa 
nakręcała mnie na pomaganie innym, 
bo lubię pomagać, nie tylko jako wo-
lontariusz przez telefon – mówi pan 
Tadeusz Rokicki, wolontariusz-senior.

Samotność dotyka w Polsce coraz 
większej liczby osób. Z badania na te-
mat potrzeb seniorów, które przepro-
wadziła Dbam O Zdrowie (DOZ) Fun-
dacja, wspólnie z Fundacją SeniorApp, 
wynika, że dla ponad 25 proc. ankieto-
wanych najważniejsze jest zaspokoje-
nie potrzeby poczucia bliskości.

– W poprzednim roku w taki spo-
sób odpowiedziało tylko sześć procent 
ankietowanych, czyli widać, że ta licz-
ba znacząco wzrosła. Jest to zapewne 
związane z tym, że mamy coraz więcej 
seniorów, którzy przechodzą na eme-
ryturę, a w pierwszym odczuciu ludzie 
pozbawieni stałego zajęcia, zaczynają 

czuć się samotni – wyjaśnia Elżbieta 
Łacina, prezeska DOZ Fundacji.

Samotność doskwiera szczegól-
nie tym seniorom, którzy bądź utracili 
najbliższych, bądź kontakt z nimi z róż-
nych powodów jest trudny lub wręcz 
niemożliwy. Dotyka ona zarówno osoby 
sprawne fizycznie, jak i te, które z po-
wodu niesprawności nie mogą opusz-
czać miejsca zamieszkania albo choro-
ba przykuła je do łóżka. Samotność jest 
dla nich szczególnie dotkliwa w czasie, 
który kojarzy się ze spędzaniem go w 
gronie rodziny bądź przyjaciół jak np. 
święta czy wakacje.

Taki stan psychiczny może mieć 
nawet negatywny wpływ stan fizyczny 
osoby samotnej. Dlatego bardzo waż-
ne jest, aby osoby te miały możliwość 
kontaktu, choćby słownego, z ludźmi 
życzliwymi, najlepiej równolatkami, u 
których mogą liczyć na zrozumienie i 
wsparcie.

– Chciałbym podkreślić znaczenie 
takiego telefonu, dzięki któremu osoby 
starsze mogą porozmawiać z osobami 
starszymi. Myślę, że to jest bezcenna 
inicjatywa, która może dać bardzo du-
żo zarówno tym, którzy dzwonią, ale i 
tym, którzy odbierają te telefony. Może 
dać ukojenie, poczucie kontaktu, po-
rozumienia i przeciwdziałać poczuciu 
samotności – wyjaśnia dr Murawiec, 
psychiatra.

Taki ogólnopolski telefon, dla 
wszystkich samotnych seniorów, któ-

rzy potrzebują rozmowy, wysłuchania, 
przebywania przez chwilę w kontakcie 
z innym człowiekiem, uruchomiła DOZ 
Fundacja. Telefon Wsparcia dla Senio-
ra, którego credo brzmi: Słuchamy – 
Wspieramy, czynny jest od poniedział-
ku do soboty w godzinach 16.00-20.00. 
Pod numerem +42 200 60 50 na roz-
mowę z osobami samotnymi czekają 
seniorzy-wolontariusze. Ponadto we 
wtorki na telefony od seniorów czeka 
dietetyk, a w środy – farmaceuta.

Gabriela Kwestarz-Biczysko, me-
nadżer projektu społecznego DOZ Fun-
dacja, wyjaśnia, że ta linia telefoniczna 
działa na zasadzie call center. – Telefony 
łączone są do konsultantów, którzy w 

danym dniu pełnią dyżur. To dwie lub 
trzy osoby, aby dzwoniący nie spotkał 
się z taką sytuacją, że numer jest zajęty. 
Zdarza się, że te cztery godziny dyżuru 
wypełnione są rozmowami. Seniorzy 
najczęściej dzwonią w poniedziałki, 
kiedy po weekendzie wyjeżdża rodzina 
i wtedy zdają sobie sprawę ze swojej sa-
motności, jak również w soboty, kiedy 
przychodzi weekend i wtedy nie mają z 
kim się spotkać i porozmawiać – mówi. 

DOZ Fundacja działa od sześciu lat. 
Jej misja brzmi: pomagamy seniorom 
cieszyć się życiem.

Redakcja/ Źródło informacji:  
PAP MediaRoom

Słuchamy – Wspieramy. Ogólnopolski telefon 
wsparcia dla seniorów, którzy czują się samotni

Wolontariusze-seniorzy przez sześć dni w tygodniu czekają na telefon od tych, 
którzy potrzebują kontaktu z innym człowiekiem

\\\ GRALESIE. SYLWIA BIERNAT Z ZESPOŁEM 
W środę, 18 października, o godzinie 19.30 odbędzie się niezwykły koncert 
utalentowanej artystki – Sylwii Biernat wraz z zespołem. 
Sylwia Biernat jest absolwentką wydziału instrumentalnego w klasie altówki na 
Akademii Muzycznej im. F. Chopina w Warszawie. Wykształcona klasycznie, lecz 
zafascynowana wszystkimi rodzajami muzyki. W szczególności preferuje jazz i 
szeroko pojętą muzykę popularną. Artystka gra na wielu instrumentach, w tym 
na skrzypcach, altówce, fortepianie czy instrumentach folkowych takich, jak suka 
biłgorajska i fidel płocka. Poza tym uwielbia improwizację i bardziej swobodne 
środki wyrazu muzycznego. 
PIOSENKI NA KAŻDĄ (NIE) POGODĘ
Jesień to taka wiosna tylko później, parafrazując słowa Jacka Poniedzielskiego 
o smutku, powstały piosenki na każdą porę roku i na każdy stan umysłu. Ten 
koncert ma być odzwierciedle-
niem pór roku, pełen rozmaito-
ści i sprzeczności. Będą piosenki 
smutne i wesołe, ponure i zawa-
diackie, o miłości i nienawiści, 
o jesieni i wiośnie. Pełna gama 
uczuć i namiętności. Poezja owi-
nięta dźwiękami ma wprowadzić 
słuchacza w stan ukojenia, że-
by potem nagle zalać go falą mu-
zycznego niepokoju. Stylistycz-
nie muzyka ta wpisuje się w nurt 
poezji śpiewanej, czy też piosenki 
poetyckiej nawiązując momen-
tami to stylu smoothjazzowego.
18.10.2023 (środa), godz.19.30, 
Klub Kultury w Zalesiu Górnym, 
wstęp: 15 zł

\\\ ZALESIE GÓRNE 

\\\ CZERSK 

Ponad 8 milionów złotych  
na rozbudowę szkoły  
w Czersku. Gmina Góra 
Kalwaria pozyskała dotację  
w ramach Rządowego 
Funduszu Polski Ład.  

N a początku września informowa-
liśmy o rozbudowie szkoły w Cza-

plinku. 4 września burmistrz Arkadiusz 
Strzyżewski wraz z przedstawicielami 
szkoły dokonali symbolicznego wbicia 
łopaty, które dało zielone światło na 
rozpoczęcie prac budowlanych.

W szkole powstanie między innymi 
nowoczesna sala gimnastyczna, prze-
bieralnia wraz z zapleczem. Dodatkowo 
będą dwie nowe sale lekcyjne, czy po-
kój nauczania indywidualnego. Koszt 
inwestycji to ponad 10 milionów zło-
tych. Jej zakończenie zaplanowano na 
początek 2025 roku. 

Teraz przyszła kolej na drugą szko-
łę w gminie Góra Kalwaria, która od 
wielu lat potrzebuje rozbudowy i re-
montu. Mowa o Szkole Podstawowej 

im. Kawalerów Orderu Uśmiechu w 
Czersku.

Przedstawiciele gminy podzięko-
wali rodzicom uczniów, dyrekcji oraz 
nauczycielom za cierpliwość i zaanga-
żowanie w ten projekt.

– Jeszcze w tym roku ogłosimy 
przetarg na wykonawcę rozbudowy 

szkoły, aby prace w terenie mogły ru-
szyć wczesną wiosną – zapowiedział 
burmistrz Arkadiusz Strzyżewski.

Pozyskana dotacja stanowi ponad 
80 procent szacowanych kosztów roz-
budowy szkoły.

Katarzyna Kowalska

Rozbudują kolejną szkołę

Pozyskana dotacja stanowi ponad 80 procent szacowanych kosztów

ŹR
ÓD

ŁO
: U

M
IG

 G
ÓR

A 
KA

LW
AR

IA



22 NR 451 (11) 18 PAŹDZIERNIKA 2023 KRZYŻÓWKA

POZIOMO: 13) Wokulski z „Lalki” Prusa; 
14) piosenka lub wiersz; 16) Mróz, polski 
pisarz; 17) starszy brat Mojżesza; 18) cen- 
ny wytwór małża; 19) najdłuższa rzeka 
Francji; 20) Marriott w Warszawie; 21) Iza- 
bela z “Lalki” Prusa; 22) rzeka w Gdańsku; 
24) Quiroga, pisarka hiszpańska; 25) za- 
jęcia muzyczno-ruchowe w przedszkolu; 
30) inaczej mrowie, ciarki; 33) nieudane 
ciasto; 36) z watą do uszu; 38) prowa- 
dzona przez nauczyciela; 39) paryska 
lub kajzerka; 40) elementy kręgosłupa; 
41) antonim nieba; 42) powtórne popeł- 
nienie przestępstwa; 44) dwudziesta lit- 
era alfabetu greckiego; 46) inaczej klar- 
kia, dzierotka; 48) kraj ze stolicą w Quito; 
52) mecz bez zwycięzcy; 55) Igor, autor 
„Chłopca z Salskich Stepów”; 58) grecka 
muza poezji miłosnej; 59) Ujazdowskie 
w Warszawie; 60) płynna przyprawa do 
zup; 61) wrzucane w aucie; 62) pierwsza 
kobieta w mitologii nordyckiej; 64) słu- 
chawki lekarza; 65) wytyczona dla wy- 
cieczki; 66) wilczomlecz nadobny krócej. 

PIONOWO: 1) odprawiana przy ołtarzu; 
2) wiraż na drodze; 3) drylowany owoc;  
4) student i kursant; 5) osoba kanoni- 
zowana przez kościół; 6) dobrzy kole- 
dzy, przyjaciele; 7) ondulacja u fryzjerki;  
8) pierworodny Adama i Ewy; 9) myje  
i suszy naczynia; 10) zastępuje śnieg na 
skoczni; 11) cukrowe na polach; 12) ... przy- 
jęć w szpitalu; 15) witułka, roślina ziel- 
na; 22) konstruktorzy modeli samolotów 
i okrętów; 23) przewlekła choroba skó- 
ry; 26) najdłuższa rzeka w Kanadzie;  
27) film rysunkowy inaczej; 28) dla bo- 
tanika to Salvia; 29) Achillesa w nodze;  
31) magiczne zaklęcia; 32) druga co do  
wielkości wyspa Grecji; 34) Vaclav, były 
prezydent Czech; 35) gastronomiczny 
lub do wynajęcia; 36) król Troi, bohater 
„Iliady”; 37) dawny pianista kawiar- 
niany; 43) żółciowe lub śniadaniowe;  
45) największa wyspa archipelagu Ta- 
nimbar; 47) powszechne darowanie kar;  
49) drzewny do grilla; 50) mniejszy księ- 
życ Marsa; 51) inaczej dziwaczek peru- 
wiański; 52) o ciężkiej pracy; 53) naj- 
większa wyspa Marianów Północnych; 
54) Massa, brazylijski kierowca Formuły 1;  
56) dzieło poety; 57) pracują na kutrach; 
60) jadalnia dla marynarzy; 63) jest nim 
onyks i sard.

     
OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO

Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych  (t.j. Dz. U. z 2023 r., poz. 162) 
zawiadamiam, że w dniu 3 października 2023 r. na wniosek Burmistrza Tarczyna, została wydana 
decyzja Starosty Piaseczyńskiego nr 51/2023 (Nr rej. ARB.6740.1.32.2023.EG) o zezwoleniu  
na realizację inwestycji drogowej polegającej na  budowie rozbudowie drogi gminnej ulicy Sosnowej 
w Rembertowie.
– działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej w liniach rozgraniczających 
projektowanej drogi:
w wykazie zastosowano oznaczenie: przed nawiasem wskazano numer działki ewidencyjnej przed 
podziałem, natomiast w nawiasie numery działek ewidencyjnych po podziale. Pogrubioną czcionką 
zostały oznaczone numery działek ewidencyjnych pod przejęcie pod projektowany pas drogowy 
60; 329 (329/1; 329/2); 59 (59/1; 59/2), obręb 0028 Rembertów, jednostka ewidencyjna: 141806_5 
Tarczyn – obszar wiejski 
– oznaczenie nieruchomości poza liniami rozgraniczającymi, na których ustala się obowiązek 
dokonania budowy lub przebudowy zjazdów
36,37; obręb 0028 Rembertów, jednostka ewidencyjna: 141806_5 Tarczyn – obszar wiejski
– oznaczenie nieruchomości poza liniami rozgraniczającymi, na których ustala się obowiązek 
budowy lub przebudowy innych dróg publicznych
68; obręb 0028 Rembertów, jednostka ewidencyjna: 141806_5 Tarczyn – obszar wiejski

Z treścią decyzji nr 51/2023 z dnia 3 października 2023 r. na realizację inwestycji drogowej oraz 
załączonymi do niej materiałami można zapoznać się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie,                              
Urząd Miejski w Tarczynie, ul. Juliana Stępkowskiego 17, 05-555 Tarczyn.

Od ww. decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim 
pośrednictwem, (Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno), w terminie 14 dni  
od dnia jej publicznego ogłoszenia. 

Zgodnie z art. 49 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za 
dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.32.2023.EG       
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 18.10.2023 r.

     
OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO

o wszczęciu postępowania
Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 

przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tj. Dz. U. z 2023 r., poz. 162) czytaj 
dalej ZRID, zawiadamia się, że w dniu 6 października  2023 r. zostało wszczęte postępowanie w sprawie 
udzielenia zezwolenia na realizację inwestycji drogowej,  
inwestor:       Burmistrz Tarczyna ul. Stępkowskiego 17, 05-555 Tarczyn                       
inwestycja:    rozbudowa drogi gminnej ul. Kotorydzkiej w Tarczynie     
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej:
– działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej w liniach rozgraniczających 
projektowanej drogi:
w wykazie zastosowano oznaczenie: pogrubioną czcionką zostały oznaczone numery działek 
ewidencyjnych do przejęcia  pod  projektowany pas drogowy:  (w nawiasie numery działek 
ewidencyjnych po podziale, po średniku pozostające przy obecnym właścicielu)  
106/8 (106/11; 106/12); 127/1; 85/7; 87 (87/1; 87/2); 88 (88/1; 88/2); 89(89/1; 89/2); 90/9; 90/4(90/12; 
90/13); 90/2 (90/10; 90/11); 91 (91/1; 91/2); 93/1 (93/2; 93/3); 96/1 (96/2; 96/3); 101/1 (101/2; 101/3)
obręb 0001 Tarczyn jednostka ewidencyjna 141806_4  Tarczyn – miasto  
– oznaczenie nieruchomości poza liniami rozgraniczającymi, na których ustala się obowiązek 
budowy lub przebudowy innych dróg publicznych sieci uzbrojenia terenu 
85/6; 87/1 (powstała z podziału z podziału 87); 88/1 (powstała z podziału z podziału 88); 90/12 (powstała 
z podziału 90/4); 90/10 (powstała z podziału 90/2); 681/6; 681/7 
obręb 0001 Tarczyn jednostka ewidencyjna 141806_4  Tarczyn – miasto    

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, Urząd Miejski  
w Tarczynie, ul. Juliana Stępkowskiego 17, 05-555 Tarczyn, od pon. do piątku. w godzinach 8- 16, gdzie 
można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie.

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za 
dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuje się, że o innych czynnościach, z wyjątkiem 
zawiadomienia o wydaniu decyzji, organ będzie informował poprzez obwieszczenie w Biuletynie 
Informacji Publicznej.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.35.2023.AS         
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 18.10.2023 r.
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 DAM PRACĘ 

Zatrudnię osoby do pracy  
na magazynie chłodniczym 4 stopnie  
na hali, do kompletacji zamówień  
na podstawie skanera.  
Praca w godzinach 20:00 – 4:00.  
Wynagrodzenie 4000 zł netto.  
Kontakt 570-598-915

Zakład mięsny zatrudni:  
produkcja, pakownia, magazyn,  
tel. 606 259 458

Pakowanie przypraw. 3 zmiany. Wólka 
Kosowska. Dowozy do pracy. Również 
dla osób z niepełnosprawnością.  
734 108 163 

Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36 

Przyjmę do pracy ślusarza - spawacza, 
pomocnika ślusarza - spawacza  
oraz pomocnika mechanika, okolice  
Tarczyna, tel. 604 626 444 

KUPIĘ  

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418 

SPRZEDAM  

Sprzedaż drewna kominkowego 
885910910 

Drewno opałowe, tel. 602 770 361,  
791 394 791    

USŁUGI  

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI.  

TEL. 501624562 

Wycinka drzew tel. 505 591 721             

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655 

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew. 
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

Malowanie, glazurnictwo, podłogi i pa-
nele, szybko i solidnie tel. 669 945 460

Przewóz 1,5t winda, 669445400

Elektryczne, Hydrauliczne, Gipsy,  
Glazura tel. 606 34 80 66   

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

Wycinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres  
Tel. 694 910 163  

Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 

Obwoźny skup złomu tel. 501 314 711 

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej 
508 65 20 30  

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

Hydroizolacje bitumiczne, dachy, tarasy 
tel. 791 549 007

Pracownia Tapicerska  
tel. 502-908-661 

Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046

Pranie dywanów, 669445400

Remonty, tel. 609 926 758 

Cyklinowanie, renowacja parkietów 
669-971-494 

Złom wywiozę, 669445400

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998 

Hydraulik - złota rączka tel. 733 159 220 

Kominiarz tel. 500 214 632 

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

Wywóz gałęzi 519874891 

USŁUGI KOPARKO-ŁADOWARKĄ,  
TEL-516 231 786 
Złom wywiozę. Tel-667 888 999 
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203 
TYNKI GIPSOWE i TRADYCYJNE  
604415352 
Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721        
Przeprowadzki tel. 505 591 721                       
Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721           

Naprawa, krycie dachów,  
tel. 511 928 895 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Dachy, naprawy, papa termozgrzewalna, 
tel. 502 473 605

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907 

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup aut 2010-2023r. 505 530 300

SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738        

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Działki rekreacyjne leśne, Prażmów,  
tel. 602 770 361

Działki budowlane 800 m2  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361 

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

KUPIĘ ZA GOTÓWKĘ KAŻDĄ  
NIERUCHOMOŚĆ Z PROBLEMEM 
PRAWNYM, ZADŁUŻONĄ,  
UDZIAŁY W NIERUCHOMOŚCIACH.  
TEL: 786-805-828   

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

Posiadamy 120 miejsc noclegowych  
w miejscowości Prażmów,  
przy trasie Grójec-Piaseczno ok 35 km 
na południe od Warszawy. Niskie ceny 
od 25 zł za łóżko. Polecamy śniadania  
i obiadokolacje. Zorganizujemy  
imprezy okolicznościowe. Zapraszamy  
na pobyt krótko i długoterminowy. 
 tel. 537 370 420

57 letnia kobieta poszukuje mieszkania 
na parterze, najchętniej w Grodzisku 
Maz. u starszego Pana. Tel-664 887 107 

Małżeństwo z dwójką dzieci  
wynajmie mieszkanie w Piasecznie. 

Tel.731 163 646 

NAUKA 

Matematyka, 664 438 144 

ZDROWIE 

Protezy zębowe naprawa.  
Tel-502 031 221 

MATRYMONIALNE 

Partnerkę ok. 50, ja bez nałogów,  
własny dom, 692915250

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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\\\ PIASECZNO 

Bieg Złotych Liści tradycyjnie 
przyciągnął wielu miłośników 
aktywności fizycznej. 
Gratulacje dla zwycięzców! 

W sobotę, 14 października odbyła 
się już 12. edycja Biegu Złotych 

Liści. Uczestnicy, jak zawsze, licznie 
zgromadzili się w Parku Książąt Mazo-
wieckich przy ulicy Chyliczkowskiej w 
Piasecznie, którędy wiodła trasa zawo-
dów. Każdy – czy to doświadczony bie-
gacz, czy też absolutny amator – mógł 
znaleźć coś dla siebie.

W programie imprezy mieliśmy: 
bieg dzieci z rocznika 2014 i młodszych 
na 300 metrów, bieg rodzinny na 1 ki-
lometr, w którym nie było ograniczeń 

wiekowych i wszyscy mogli spróbować 
swoich sił, marsz nordic walking na 3 
kilometry oraz bieg główny na dystan-
sie 5 kilometrów, gdzie już rywalizowa-
li najlepsi z najlepszych.

\\\  Podium dla Kondycji
W biegu na 1 kilometr najkrótszy 

czas uzyskał Bartosz Kalinowski z Kon-
dycji Piaseczno – 03:44. Minimalnie 
później na metę dotarł Marcin Gruza 
(03:45), a trzeci wynik miał Tomasz 
Pałdyna (04:01). Wśród kobiet najlepiej 
spisały się: Karolina Dębecka (04:19), 
Gabriela Kowalik (04:30) oraz Iga Pa-
zura (04:38). Wszystkie zawodniczki 
reprezentują Stowarzyszenie Kondycja 
Piaseczno.

Rywalizację kobiet w nordic wal-
king wygrała Natalia Mordzon (23:59), 
za którą uplasowały się Iwona Naki 
(24:04), a także zawodniczka Kondycji 
Elżbieta Wojciechowska (24:36). Na 
podium w kategorii mężczyzn stanęli 
kolejno: Daniel Czaja (22:42), Marcin 
Pilichowski z Ursus Team Nordic Wal-
king (23:15) i Mariusz Wojciechowski 
(25:55).

Najwięcej działo się oczywiście w 
biegu głównym. 5 kilometrów najszyb-
ciej pokonał występujący w barwach 
Kondycji Bartosz Kucharski (16:30), za 
którym znalazł się jego kolega z druży-

ny Piotr Szczepański (16:32). Niewiele 
zabrakło również trzeciemu w stawce 
Dawidowi Gładeckiemu z UKS OSiR 
Góra Kalwaria (16:34). Wśród kobiet 
najlepsze były odnoszące sukcesy w 
barwach Kondycji zawodniczki: złota 
medalistka mistrzostw Polski na 1500 
metrów Aleksandra Płocińska (18:10) i 
również świetnie spisująca się na zawo-
dach o najwyższej randze Oliwia Para-
dowska (18:41). Trzeci stopień podium 
wywalczyła Maria Matusik (19:08).

50. miejsce w klasyfikacji ogólnej 
biegu głównego zajął Burmistrz Miasta 
i Gminy Góra Kalwaria Arkadiusz Strzy-
żewski, Góra Biega (22:41). Ponadto w 
całej imprezie wzięli udział również Za-
stępca Burmistrza Miasta i Gminy Pia-
seczno Hanna Kułakowska-Michalak 
i Radny Sejmiku Mazowieckiego Piotr 

Kandyba. O puchary walczył również 
„Przegląd Piaseczyński” – 29. wynik 
miał wydawca „Przeglądu Piaseczyń-
skiego” Jarosław Mika (20:08). Zresztą 
nie był to jedyny reprezentant naszej 
gazety w Biegu Złotych Liści.

\\\  Biegać każdy może
– Bieg na 1 kilometr na pozór mo-

że wydawać się łatwy, ale w rzeczywi-
stości, dla kogoś, kto nie posiada zbyt 
wielkiego doświadczenia, to duże wy-
zwanie. Wyzwaniem jest również samo 
wstanie z kanapy, zmotywowanie się 
do wzięcia udziału, sięgnięcie po numer 
startowy i wreszcie stanięcie na linii 
startu. Dlatego też, mimo że na prostej 
w biegu rodzinnym wyprzedzały mnie 
dzieci z rocznika 2016 (duży szacunek 
dla nich!), jestem ogromnie dumny ze 
swojego 21. miejsca (dla porządku, 
czas: 06:33) i pięknie zdobiony medal 
z pewnością będzie pierwszym w mojej 
kolekcji, ale nie ostatnim. 

Wyjątkowa atmosfera, znako-
mita organizacja i, co najważniejsze, 
możliwość wejścia na kolejny poziom 
swojej aktywności fizycznej, która dziś 
jest tak wszystkim potrzebna. Szczerze 
polecam ten sposób spędzania wolnego 
weekendu – mówi Jarosław Mika.

Rafał Lipski

Jesienne ściganie

Podium Biegu Złotych Liści należało do Kondycji Piaseczno

\\\ POWIAT 

Ligowy hit nie rozczarował. 
W starciu Zamienia z Koroną 
Góra Kalwaria kibice zobaczyli 
6 bramek.  

N a to spotkanie z niecierpliwością 
czekali wszyscy kibice niższych 

lig w powiecie piaseczyńskim – w so-
botę 14 października zmierzyły się ze 
sobą dwie najlepsze ekipy A-klasy w 
trzeciej grupie warszawskiej. Przed tą 
kolejką Korona Góra Kalwaria miała 
na swoim koncie komplet punktów, ale 
tuż za jej plecami znajduje się właśnie 
SRS Zamienie, które, poza sierpniową 
porażką z Jednością Żabieniec, również 
ograło wszystkich swoich rywali. So-
botni mecz potwierdził dobrą formę 
obu drużyn.

Goście z Góry Kalwarii świetnie 
rozpoczęli starcie, zdobywając bram-
kę w 13. minucie – jej autorem został 
Filip Jadacki. Zamienie błyskawicznie 
odpowiedziało trafieniem Damiana 
Górki i po nieco ponad kwadransie gry 
było już 1:1. Po przerwie zawodnicy 
dostarczyli kibicom jeszcze więcej  
emocji.

W obecnym sezonie A-klasy Koro-
na imponuje formą strzelecką i potrafi 
zaskoczyć przeciwnika. Tak też było w 
rywalizacji z drugą ekipą tabeli. W 49. 

minucie podopieczni trenera Szymona 
Boreckiego ponownie objęli prowa-
dzenie, gdy gola strzelił Karol Worach. 
Minęły 3 minuty i golkiper gospodarzy 
kolejny raz musiał wyciągać piłkę z siat-
ki, tym razem strzelał Andrzej Czerw. 
Dwa szybkie ciosy Góry Kalwarii, ale 
Zamienie nie zamierzało odpuszczać. 
20 minut przed końcem regulamino-
wego czasu gry bramkę kontaktową 
zdobył Szymon Boruń. W końcówce 
wicelider zaliczył wspaniały comeback 
i doprowadził do wyrównania. Bohate-
rem akcji na wagę 1 punktu był Grze-
gorz Zaleski. Hit A-klasy zakończył się 
remisem.

Aktualnie na czele tabeli dalej 
niepokonana jeszcze Korona Góra Kal-
waria (25 punktów), później Zamienie 
(22), Jedność Żabieniec (21), która w 
weekend rozgromiła 4:0 Lesznowolę, 
i następnie Przyszłość Włochy (16). W 
sobotę 21 października kolejne mecze 
czołówki: o godzinie 11:00 Zamienie 
zagra na wyjeździe z Sarmatą Warsza-
wa, o 15:00 Korona podejmie u siebie 
rezerwy Raszyna, zaś pół godziny po 
pierwszym gwizdku w Górze Kalwarii 
w Krzakach Czaplinkowskich rozpo-
cznie się rywalizacja Jedności z miej-
scowym Nadstalem.

Rafał Lipski

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

SPS Konstancin-Jeziorna 
wrócił do gry! W tym sezonie 
zespół zamierza walczyć  
o czołowe lokaty w tabeli.  

W przerwie wakacyjnej siatkarski 
SPS Konstancin-Jeziorna poczy-

nił starania, aby wzmocnić swój skład 
przed sezonem. W tym celu zespół 
ogłosił nabór do seniorek.

– Pod wodzą doświadczonego 
trenera Grzegorza Teleckiego chcemy 
stworzyć silną drużynę, która będzie 
walczyć o czołowe miejsca w rozgryw-
kach – można było przeczytać w ogło-
szeniu zachęcającym do wzięcia udzia-
łu w treningu i dołączenia do drużyny.

Plan się powiódł i w klubie poja-
wiły się nowe twarze. Drużyna gotowa 
do gry z niecierpliwością czekała już na 
rozpoczęcie zmagań w I Mazowieckiej 
Lidze Seniorek. 

Po okresie oczekiwania kibice 
wreszcie mogli poczuć atmosferę 
sportowej rywalizacji i wspierać swo-
je zawodniczki w akcji. W tym sezonie 
przeciwnikami SPS-u są: LTS Legio-
novia Legionowo, KS Halinów, UKS 
Komandos Warszawa, UKS Sparta 
Grodzisk Mazowiecki, UKS Esperanto 
Warszawa, UKS Orlęta Raszyn i AZS 
Uniwersytet Warszawski. Triumfator 

wywalczy awans do II Ligi Polskiego 
Związku Piłki Siatkowej.

Na inaugurację podopieczne Grze-
gorza Teleckiego zmierzyły się w War-
szawie z Esperanto. Niestety nie był to 
udany początek ligi. Rywalki wykorzy-
stały swoje sytuacje i wygrały wszyst-
kie sety (25:18, 25:12 i 25:20). Dużo 
lepiej wyglądało kolejne spotkanie.

Pierwszy mecz w roli gospodarza 
– ale ze względu na wybory parlamen-
tarne rozgrywany w hali sportowej 
w Mysiadle – ułożył się już po myśli 
siatkarek z uzdrowiska. W pierwszym 
secie starcia z AZS-em Uniwersytet 
Warszawski górą były konstancinianki, 
które wygrały 25:17. Rywalki odpowie-

działy w następnym secie, zwyciężając 
26:24. Później zdecydowaną przewagę 
miał SPS, który ograł AZS 25:19 i 25:12. 
Swoją postawą imponowały Magdale-
na Tekiel-Centrone, Marta Łaba oraz 
Aleksandra Iwaniuk. W obronie bardzo 
dobrze grała libero Aleksandra Buczek, 
zaś na rozegraniu Alina Urbanovich i 
Ada Trawczyńska. Na środku dobrze 

zaprezentowały się Magdalena Chmie-
lewska, Katarzyna Orłowicz i Kinga 
Woźniak.

Kolejne emocje już w niedzielę 
22 października – SPS Konstancin-
-Jeziorna zmierzy się na wyjeździe z 
Halinowem.

Rafał Lipski

Remis w hicie A-klasy

Siatkarki zainaugurowały sezon
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W meczu na szczycie A-klasy Zamienie zremisowało 3:3 z Koroną Góra  
Kalwaria
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Siatkarki SPS Konstancin-Jeziorna zdobyły pierwsze punkty w lidze!


